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Mikuláš ani tento rok 
na Galantu nezabudol



Blížia sa Vianoce, najkrajšie sviatky roka, 
vážení spoluobčania...

Vianoce sú sviatkami pokoja, nádeje a 
vďačnosti. Majú v sebe výnimočné čaro, 
jedinečnú, nádhernú a neopakovateľnú at-
mosféru, ktorej podliehame všetci, bez roz-
dielu veku. Milovali sme ich, keď sme boli 
deťmi, a rovnako ich milujeme, aj keď nám 
čas postriebri vlasy. Sú to najmä sviatky ro-
diny, kedy sa všetci schádzame a prežívame 
spoločne radosť. V tomto čase sa všetci na 
chvíľu zastavia, stretnú so svojimi blízky-
mi a prežijú neopakovateľné chvíle. A prá-
ve tieto spoločné chvíle sú tým najkrajším 
darčekom, ktorý si môžeme dať. Rád by 
som poďakoval vám všetkým, obyvateľom 
nášho krásneho mesta, za všetko, čo sme 
spolu počas môjho prvého roka na poste 
primátora prežili. Ďakujem za nespočetné 
množstvo stretnutí, za milé a povzbudivé 
slová, ale aj za konštruktívnu kritiku, ktorá 
ma posúva vpred a ponúka mi iný pohľad 
na rôzne problémy. Ďakujem vám ešte raz 
za prejavenú dôveru, ktorú pociťujem aj 
pri stretnutiach s vami, a verím, že sa nám 
spolu aj v budúcom roku podarí spoločne 
napĺňať prvé vízie a ciele, ktoré urobia z na-
šej Galanty lepšie a krajšie miesto pre život. 
Som rád, že sme nadviazali nielen dobré 
vzťahy a často aj krásne priateľstvá, či už 
medzi mladými Galanťanmi z radov škol-
ských lavíc, ale aj medzi našimi jubilantmi 
či obyvateľmi zariadení pre seniorov.
Uvedomujem si, že nadchádzajúce sviat-
ky neprinesú každému z nás len radosť, sú 
medzi nami aj takí, ktorí prežívajú bolest-
nú stratu alebo trávia sviatky bez rodiny. 
Za nich prosím, poobzerajte sa vôkol vás a 
potešte milým slovom alebo pozvaním k 
štedrovečernému stolu práve týchto našich 
susedov či známych, ktorí nemajú to šťastie 

a nemôžu prežiť slávnostné chvíle 
v kruhu svojich najbližších.
Moje poďakovanie patrí aj všet-
kým dobrým ľuďom z radov 
občianskych združení, dobro-
voľníkov či ostatných ľudí, ktorí 
často pod rúškom anonymity 
pomáhajú nielen pri našich spo-
ločných mestských podujatiach a 
aktivitách, ale aj počas bežného 
života vždy tam, kde je pomoc 
potrebná. Kolegovia z mestského 
úradu a všetkých organizácií v 
pôsobnosti mesta Galanta a Tr-
navského samosprávneho kraja, 
vám ďakujem za významnú po-
moc, akou prispievate k tomu, 
aby sa naši obyvatelia cítili kom-
fortne, bezpečne a najmä, aby boli 
spokojní, či už v oblasti kultúry, 
športu, sociálnej oblasti alebo 
bezpečnosti. Ďakujem aj našim 
mediálnym partnerom, regionálnej televí-
zii RTV Krea, celej redakcii a šéfredaktorke 
našich Galantských novín a v neposlednom 
rade Galantaonline. Spolupráca s vami mi 
dáva nádej, že sa všetky potrebné infor-
mácie zodpovedne dostanú medzi našich 
občanov cestou, akú si sami zvolia. Rád 
by som vás všetkých Galanťanov pozval 
na nadchádzajúci kultúrny a spoločenský 
sviatočný program v meste Galanta. Ten-
to rok je pre nás výnimočným bohatou 
ponukou, ktorú prinesú Vianočné trhy s 
JOJkou, a prekvapením bude tiež novinka 
počas novoročného ohňostroja 1. januára 
2024 o 18.00 hod., a tým je farebná laserová 
show. Verím, že si každý z vás nájde čas a 
zastaví sa na Mierovom námestí, či už na 

pohár dobrého punču, alebo len tak, stráviť 
príjemné sviatočné momenty s priateľmi či 
rodinou. Veľmi si želám, aby zavládol počas 
nastávajúcich Vianoc vo vašich rodinách 
i na pracoviskách pokoj, spolupatričnosť, 
mier a radosť zo života. Využime sviatky 
na spomalenie našich aktivít. Aspoň na pár 
dní. Umožní nám to precítiť skutočné hod-
noty a význam každej minúty v živote. Pra-
jem vám i vašim rodinám krásne, pokojné 
a láskyplné vianočné sviatky a v roku 2024 
najmä pevné zdravie, šťastie, optimizmus a 
dostatok energie, elánu a pohody v súkrom-
nom i pracovnom živote.

Ďakujem vám za všetko dobré, 
čo prinášate nášmu mestu. 

Mgr. Peter Kolek
primátor mesta Galanta

Zapálili sme adventné sviečky
Štvortýždňové obdobie adventu je pre ve-
riacich najmä časom duchovnej prípravy a 
pokánia pred slávením Vianoc, radostnej 
spomienky na Narodenie Pána. V tomto ob-
dobí sa veriaci v katolíckych, evanjelických a 
ďalších kresťanských chrámoch schádzajú k 
modlitbám a zamysleniam, konajú sa v nich 
aj mnohé adventné koncerty. V našom meste 
Galanta si ctíme tradície, a tak sme aj tento 
rok privítali iniciatívu OZ Templars Slovakia 

v spolupráci s Mestským kultúrnym strediskom Galanta na zapaľovanie adventných 
sviečok. Prvú adventnú sviečku s názvom „MIER“ zapaľoval primátor mesta Peter 
Kolek a veniec posvätil kaplán Sklenár. Zapaľovanie sviece bolo spojené s nádherným 
programom. Želáme si, aby toto krásne obdobie „otvorilo“ naše srdcia a vyvolalo v 
nás pocit radosti a šťastia. Prajeme vám príjemné vianočné sviatky strávené v kruhu 
vašich blízkych, veľa pohody a radosti a v Novom roku 2024 najmä veľa zdravia, šťastia 
a úspechov!

Mgr. Lucia Galambosová,

poslankyňa Mestského zastupiteľstva v Galante
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Primátor mesta Galanta odovzdával ocenenia 
úspešným žiakom a športovcom

Mesto Galanta ocenilo svojich najúspešnej-
ších žiakov za školský rok 2022/2023 a špor-
tovcov za rok 2021. Slávnostné udeľovanie 
ocenení sa uskutočnilo 8. novembra 2023 
v  divadelnej sále Mestského kultúrneho 
strediska v Galante.
Ocenenie za úspešnú reprezentáciu mesta 
Galanta v  školskom roku 2022/2023 si na 
pódiu kinosály mohlo od primátora mes-
ta Galanta Mgr. Petra Koleka, predsedu 
Komisie školstva mestského zastupiteľstva 
PaedDr. Petra Černého, PhD., a  vedúcej 
oddelenia spoločenských služieb Mgr. Lívie 
Geškovej prevziať 17 výnimočných žia-
kov. Zo ZŠ Gejzu Dusíka to boli žiaci Michal Holečka, Han-
ka Kičková, Nela Mičíková, Táňa Noveková, Samuel Srňan 

a  Martin Trstenovič. ZŠ Sídl. SNP 
úspešne reprezentovali žiaci Kata-
rína Mičániová, Matej Nemašik a 
Natália Novotná. Ďalšími žiakmi, 
ktorí dosiahli výnimočné úspechy 
vo vedomostných, recitačných ale-
bo športových súťažiach, boli žiačky 
ZŠ, Ul. Štefániková Dorotka Balu-
šíková, Sára Margita Balušíková 
a  Dominika Kollárová a  žiačka ZŠ 
Zoltána Kodálya s vyučovacím jazy-

kom maďarským Hanna Gálová. Z Gymnázia Zoltána Kodálya 
s vyučovacím jazykom maďarským boli ako najúspešnejší žiaci 
ocenení Eszter Szőcs a  Kristóf Szőcs. Výborné úspechy do-
siahli aj žiaci Základnej umeleckej školy Josepha Haydna Filip 
Fehér a Sára Szedlák.  
Za úspešnú reprezentáciu mesta Galanta v  oblasti športu za 
rok 2021 si ocenenie v  kategórii Športovec roka do 18 rokov 
prevzali Katarína Beskidová, Konrád Kosár a  Eszter Szőcs. 

Najlepším športovcom v kategórii Športovec roka nad 18 rokov 
bol boxer Andrej Csemez. Za zanietenú a mimoriadne úspešnú 
prácu s mládežou si ocenenie „Športový tréner mesta Galanta 
za rok 2021“ prevzal Ján Ášváni, tréner galantských kolkárov. 
Ďakovné listy a  poháre športovcom odovzdali s primátorom 
mesta Galanta predseda Komisie športu, mládeže a  telesnej 
výchovy Mgr. Juraj Bottka a vedúca oddelenia spoločenských 
služieb. Program počas podujatia zabezpečili žiaci a  učitelia 
ZUŠ Josepha Haydna. Prekrásnym spevom sprevádzali 
prítomných žiačky Nina Juhásová, Tímea Lukáčová a  Laura 
Jablončíková s  gitarovým sprievodom pána učiteľa Mateja 
Skalnického. Speváčky na vystúpenie pripravovala pani učiteľka 
Mária Szőkeová, DiS.  art. Záver podujatia patril veľkolepému 
klavírnemu vystúpeniu žiaka Damiána Hartla. V  jeho podaní 
sme mohli vypočuť Debussyho Arabesque a  vlastnú tvorbu 
s  názvom Pourquoi. Sponzorom podujatia bola spoločnosť 
Galandia, spol. s r. o., ktorá poskytla oceneným voľné vstupenky. 
Všetkým oceneným aj touto cestou gratulujeme, prajeme mno-
ho ďalších úspechov. Ďakujeme im za vzornú reprezentáciu 
nášho mesta doma a v zahraničí.

Mgr. Lívia Gešková, 
vedúca Oddelenia spoločenských služieb 

Mestského úradu Galanta
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Spolok Slovákov z Maďarska oslávil 25. výročie svojho založenia

Milí čitatelia Galantských novín!

Aká je situácia s nájomnými bytmi?
Primátor mesta Galanta, zástupca primátora a vedúca odde-
lenia právneho a verejného obstarávania mali rokovanie na 
Ministerstve dopravy SR v Bratislave za účasti zástupcov Štát-
neho fondu rozvoja bývania z dôvodu, že investor IC Holding, 
s. r. o., mal požiadavku na Mesto Galanta ako budúceho kupu-
júceho ohľadom navýšenia kúpnej ceny cca o 1,5 milióna eur. 
Keďže pre mesto Galanta v zmysle prijatého uznesenia mest-
ského zastupiteľstva táto požiadavka nebola akceptovateľná, 
rokovalo sa aj o variante odkúpenia určitého počtu bytových 
jednotiek formou vzájomného zápočtu vo vzťahu k hodnote 
pozemku pod bytovými domami  a vysporiadaním vybudova-
nej prístupovej komunikácie zo strany mesta.
Počas rokovania so zástupcami Ministerstva dopravy SR, ako 
poskytovateľa dotácie, predmetný postup mestu neodporúčali, 
lebo by došlo k porušeniu princípov verejného obstarávania 
vo vzťahu k pozemku pod bytovými domami. Mesto Galan-
ta si v tomto smere vyžiadalo aj stanovisko Úradu pre verejné 
obstarávanie. Z týchto dôvodov bude mesto Galanta postu-

povať v zmysle platného zmluvného záväzku, t. j. odkúpenie 
všetkých bytových jednotiek v pôvodnej zmluvnej cene. Tieto 
skutočnosti boli spoločnosti IC Holding, s. r. o., oznámené na 
osobnom stretnutí na úrovni primátora mesta, dohodli sa ďal-
šie postupy ohľadom kolaudácie jednotlivých objektov stavby, 
pričom ďalší postup bude doladený na ďalších vzájomných ro-
kovaniach. O ich výsledku budeme občanov informovať.

- MK -

Kultúrno-spoločenské stretnutie „Držme spolu nielen koreň-
mi...“ sa uskutočnilo 30. 9. 2023 v Dome kultúry v Galante. 
Podujatia sa zúčastnilo takmer 200 účastníkov. Naše stretnutie 
poctili svojou prítomnosťou aj predstavitelia našich partner-
ských organizácií ako Spolok Slovákov z Bulharska, Rumunska, 
Juhoslávie, ale aj predstavitelia Celoštátnej slovenskej samo-
správy v Maďarsku a Únie slovenských organizácií v Maďar-
sku. S históriou vzniku a stručným prierezom činnosti Spolku 
za uplynulých 25 rokov nás oboznámil spoluzakladateľ Spolku 
Miško Hronec. Po príhovoroch hostí vystúpil tanečný folklórny 
súbor Komlóš zo Slovenského Komlóša. 25 rokov v živote člo-
veka predstavuje jednu generáciu. 25 rokov v živote Spolku je 
dôvodom na rekapituláciu. To bol jeden z dôvodov oceniť ľudí 

a organizácie, ktorí sa veľkou mierou zaslúžili o zveľaďovanie 
kultúry patriacej dolnozemským Slovákom. Medzi ocenenými 
bolo aj mesto Galanta či zakladajúci člen nášho Spolku Ing. Mi-
chal Hronec. Z Komlóša prišli napiecť dolnozemské „kvasienke“ 
pani Venerčanová s manželom a pani Bacovská, pochutnali sme 
si aj na pravej dolnozemskej klobáse. Na akcii sme pokrstlili dve 
nové knihy z pera Michala Hronca. V sprievodnom programe 
za Združenie pre genealogický výskum dolnozemských Slová-
kov Karol Rebro a Zlatica Domanovská vytvorili pre prítom-
ných záujemcov vyše 30 rodokmeňov. Kultúrno-spoločenské 
podujatie s hudobnou produkciou skupiny Dušana Fóku pokra-
čovalo družným posedením a tanečnou zábavou až do nesko-
rých večerných hodín. Ďakujeme mestu Galanta, že finančne 
podporilo náš projekt.

Eva Kmeťová
predsedníčka Spolku Slovákov z Maďarska na Slovensku

Rok 2023 ubehol rýchlo, často sme ani nestíhali vnímať dianie okolo nás. Máme za sebou úspešný rok, aj pokiaľ ide o vydá-
vanie našich novín. Som rád, že sa u vás opäť udomácnili, čítate ich a podľa vašich ohlasov sa tešíte na každé ďalšie číslo. 
My sa v redakčnej rade snažíme o to, aby boli články zaujímavé, aby zachytávali aktuálne dianie v našom meste, aby 
tak mapovali náš život a históriu aj pre budúce generácie. Chceme robiť všetko preto, aby dostávali priestor zaujímavé 
a zmysluplné aktivity, ktoré sa dejú v Galante. Nás ako tvorcov časopisu naozaj úprimne teší váš záujem a pozitívne 
ohlasy na noviny, zároveň vám ďakujeme za vaše nápady, tipy, ale aj pripomienky. To všetko vnímame pozorne a be-
rieme vážne. O pár dní nám na dvere zaklopú Vianoce, preto mi dovoľte, vážení čitatelia, aby som vám i ja zaprial za 
celú redakčnú radu a redakciu našich Galantských novín krásne a čarovné prežitie Vianoc v kruhu svojich rodín a 
priateľov, ale aj tých, ktorých máte radi a ktorí milujú vás. Nájdite si pod stromčekom okrem darčekov príjemnú 
pohodu a porozumenie s najbližšími, porozprávajte sa a potešte sa navzájom. Oddýchnite si a zaspomínajte aj 
na tých, ktorí už medzi vami nie sú, ale stále žijú vo vašich mysliach. Naberte síl, aby ste do Nového roku 2024 
vkročili zdraví, spokojní a odhodlaní popasovať sa s každodennými výzvami.  Prajem všetkým našim milým 
čitateľom počas celého budúceho roka 2024 hlavne zdravie, pohodu v osobnom živote a úspechy v práci!

Juraj Stern, predseda redakčnej rady Galantských novín
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 Magický Mikuláš so sprievodom zavítal aj do Galanty

V krvi sa zachová tá naša stužková...

Karta obyvateľa mesta  - GalaKARTA

Najmä menších obyvateľov Galanty potešil svojím príchodom aj ten-
to rok Mikuláš. Do mesta prifrčal na koči ťahanom koníkmi. Spa-
nilou jazdou so sprievodom, tvoreným anjelom aj čertom, prešiel 
mestom 2. decembra 2023. Už tradične bolo toto podujatie v réžii 
pracovníkov Mestského kultúrneho strediska v Galante v spoluprá-
ci s OZ Templars Slovakia. Generálnym sponzorom podujatia bolo 
OZ PRO Galanta. „Mikuláš začal svoju cestu pri nemocnici. Procesia 
prešla cez sídlisko West, kde sa zastavila, pretože tam už na ňu čakali 
nedočkavé deti. Potom sa Mikuláš vybral cez Sídlisko Sever, prešiel 
okolo Domova dôchodcov Patria, až prišiel na námestie, kde ho opäť 
čakali deti,“ informovala riaditeľka Mestského kultúrneho stredis-
ka v Galante Ing. Anna Kivarothová. S príchodom tohto magického 

muža sú už tradične späté očakávania v podobe sladkostí a zábavy 
pre deti. Neodmysliteľnou súčasťou tohto podujatia býva vianočný 
stromček. Ten spolu s výzdobou v meste slávnostne rozsvietil pri-
mátor mesta Galanta Mgr. Peter Kolek. „Bol pripravený interaktívny 
program Vianočné škriatkovanie s Lily a Pepe. Každé dieťa dostalo 
sladkosť. Takto sa oficiálne začalo predvianočné obdobie v Galante. 
Christiankovi Kovácsovi, ktorého príbeh bude súčasťou programu 
Darované Vianoce na Vianociach s JOJkou, daroval Klub Kvapka 
mikulášsky darčekový poukaz na kurz plávania v Galante. Oslavu 
zavŕšila animovaná rozprávka Kocúr v čižmách, ktorú si deti pozreli 
v kine,“ uviedla Ing. Anna Kivarothová.

- R -

Študenti v galantskej nemocnici tento rok opäť zažili už 
tradično-netradičnú stužkovú – na transfúzke. Nemocnica 
Penta Hospitals Galanta pripravila pre maturantov ďalší špe-
ciálny deň. Keďže november je obdobie stužkových slávností 
a osláv Dňa študentstva, v nemocnici sa rozhodli, že chcú 
pre maturantov pripraviť niečo špeciálne a ich symbolickú 
stužkovú chcú zachovať aj v krvi a aspoň takto im poďako-
vať za to, že myslia na ostatných. Tento nápad vznikol v sieti 
nemocníc Penta Hospitals SK ešte pred tromi rokmi v čase 
pandémie, keď maturanti nemohli zažiť skutočnú stužkovú. 
A pre veľký úspech u študentov sa z toho stala každoroč-
ná tradícia. Slávnostne vyzdobené priestory, nealkoholický 
prípitok, chutné občerstvenie, darčeky, darcovský odznak 
so zelenou stužkou či deň voľna. To všetko čakalo na matu-
rantov, aj prvodarcov, v galantskej nemocnici 22. novembra. 
Počas dňa na transfúzke privítali 22 maturantov – darcov 
krvi z Gymnázia Zoltána Kodálya, ktorí svojím hrdinským 
činom ukázali, že majú odvahu a chuť pomáhať. Všetky 
potrebné informácie nájdu darcovia krvi na stránke 
https://www.procare.sk/darujemkrv/.                               - R -

V našom meste pôsobí veľa organizácií, či už tie, ktoré sú v pôsobnosti mesta Galanta, ako na-
príklad Mestské kultúrne stredisko, Správa športových zariadení, Technické služby, Vodný svet 
Galandia, ale aj ostatné – Galantská knižnica, Vlastivedné múzeum, Osvetové centrum a iné. Ne-
smieme opomenúť aj obnovenú spoluprácu so združením OZ PRO Galanta, ktoré združuje viac 
ako 200 podnikateľských subjektov z mesta Galanta. Naším zámerom bolo vytvoriť produkt, ktorý 
Galanťanom búde slúžiť nielen ako adresný informačný nástroj, ale zároveň ponúkne veľké množ-
stvo benefitov a výhod pre každého, kto má trvalý pobyt v meste Galanta. Výsledkom mnohých 
mesiacov vývoja, nespočetných porád, konzultácií s odborníkmi a vývojármi a dlhých hodín tvo-
renia konceptu  je karta obyvateľa mesta Galanta – GalaKARTA. Na tvorbe názvu sa spolupodieľali 
občania nášho mesta prostredníctvom hlasovania v ankete. Čo je teda GalaKARTA? GalaKARTA 
je digitálna, ako aj fyzická členská karta a je ideálnym riešením, hodným 21. storočia, s množstvom 

výhod a benefitov pre obyvateľov s trvalým pobytom v meste Galanta. Benefity budú môcť občania využívať nielen v kultúrnych a spolo-
čenských inštitúciách, ktoré sú v pôsobnosti mesta, ale aj u miestnych podnikateľských subjektov zapojených do tohto projektu. Založe-
nie digitálnej karty je zadarmo a bez mesačných poplatkov. Účet si môžete založiť a digitálnu kartu stiahnuť po jednoduchej registrácii z 
pohodlia vášho domova – nie je potrebné nikam chodiť. Plastová forma karty bude prioritne pre obyvateľov, ktorí nemajú možnosť pou-
žívania jej digitálnej podoby v mobile. V budúcom čísle vám prinesieme kompletné predstavenie projektu GalaKARTA a viac informácií 
o konkrétnych benefitoch a výhodách.

- MK -
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Základná škola Sídlisko SNP v Galante 
sa vďaka projektu pýši vzácnym logom

Galantské školy prispievajú k vzdelá-
vaniu mládeže aj k ich osobnostnému 
rozvoju. Zapájajú sa do rôznych akti-
vít, ktoré často pozdvihujú ich reno-
mé. Jednou z nich je aj Základná škola 
Sídlisko SNP v Galante, ktorá nedávno 
získala parádne ocenenie. Jej riaditeľ-
ka Mgr. Radka Vrabcová vyštudovala 
aprobáciu matematika a biológia a v 

školstve pracuje už 20 rokov. Posledné 
štyri roky bola štatutárnou zástupky-
ňou riaditeľa školy a od 1. augusta 2023 
je jej riaditeľkou. Ako priznáva, za ten 
čas nadobudla veľa skúseností po pro-
fesijnej aj ľudskej stránke. Životným 
krédom pani riaditeľky je pokora, ako 
hovorí: „Iba pokorný človek môže nie-
kam smerovať, rozvíjať svoje zručnosti 
a robiť život okolo seba krajším.“
 
• Pani riaditeľka, čo pre Vás učiteľstvo 
znamená? Vždy ste chceli byť učiteľ-
kou alebo sa to vyvinulo postupne? 
- Práca učiteľa je náročná, ale i krásna. 
Už ako dieťa som vnímala toto povola-
nie ako nádherné. Mala som výborných 
učiteľov a učiteľky. A prezradím, že to 

máme aj v rodine. Videla som, s akou 
láskou moja teta pristupuje k svojej prá-
ci učiteľky, ako opravuje zošity, pripra-
vuje si aktivity pre žiakov. A tak som sa 
rozhodla stať sa učiteľkou. Veľmi mám 
rada prácu s deťmi, rada učím a trá-
vim čas s našimi žiakmi. Zo skúseností 
viem, že nijaké peniaze na svete nena-
hradia ten úžasný pocit, ktorý vám pri-
náša vedomie, že vedomosti, ktoré ste 
deťom odovzdali, budú môcť využiť pri 
budovaní ďalšieho vzdelania a napokon 
ich posunú aj v profesijnej orientácii. 
Pri učení nejde len o povrch – nadik-
tovať poznámky, napísať si písomnú 
prácu, usmievať sa na deti. Je to tvrdá 
práca, pretože si vyžaduje koncentráciu 
a psychickú výdrž. Žiakov treba rešpek-
tovať takých, akí sú, a správnym prístu-
pom k učeniu je potom práca učiteľky 
pre mňa pocitom na nezaplatenie.

• Ako by ste charakterizovali Vašu 
školu, čím je typická, špecifická?
- V našej škole sme začali tento školský 
rok s novou víziou, výzvami a novými 

nápadmi. Jej história je súčasťou 
našej prítomnosti a my sa snaží-
me prinavrátiť jej status kvalitnej, 
úspešnej a priateľskej školy, ktorá 
je primárne zameraná na šport. 
Snažíme sa deti viesť k láske k 
športu nielen klasickým spôso-
bom, ale aj rôznymi aktivitami, 
ktoré s ním súvisia. Nesmieme 
však opomenúť potrebu kvalitné-
ho vzdelania. Morálne hodnoty 
idú ruka v ruke so vzdelaním a 
vďaka pedagogickému zboru vie-

me tieto dve priority prepájať aj vo vyu-
čovacom procese.

• Vaša škola sa profiluje na športové 
triedy so zameraním na atletiku. Koľ-
ko takýchto tried máte v súčasnosti a 
koľko detí ich navštevuje?
- Atletika je kráľovnou športu a radi by 
sme pokračovali v tejto myšlienke. Kaž-
dý ročník od druhého stupňa má jednu 
športovú triedu. Okrem telesnej výcho-
vy majú žiaci týchto tried aj športovú 
prípravu, ktorú navštevuje 105 žiakov. 
Na hodinách športovej prípravy, ktoré 
vedú kvalifikovaní učitelia a tréneri, 
nadväzujeme na všeobecnú pohybovú 
prípravu, ktorú špecializujeme podľa 
individuálnych schopností a možností 
našich študentov.

• Získali ste ocenenie Aktívna škola. 
Bolo náročné získať takéto vzácne 
logo?
- Logo Aktívna škola je jeden z projek-
tov, na ktorý sme právom hrdí. Pod-
mienkou získania tohto označenia a 
samotnej nálepky, ktorú môžeme po-
užívať, bolo odpovedať na 101 otázok z 
10 okruhov (aktívny transport, aktívne 
ŠKD, aktívne triedy, telesná a športo-
vá výchova, športové krúžky, športové 
kurzy, testovanie, školské športové sú-
ťaže, proaktívne prostredie a stravova-
nie).
Ide o školu, ktorá je aktívna počas teles-
nej výchovy aj počas prestávok, kde sme 
žiakom vytvorili priestor a možnosť byť 
v pohybe. Sme veľmi milo prekvapení, 
aký úspech to má medzi žiakmi i uči-
teľmi. Pre mňa je radosť vidieť, ako cez 
prestávky spolu fungujú žiaci a učitelia. 
Verím, že to zlepší vzťahy na škole me-
dzi žiakmi a že naši žiaci budú počas 
prestávok zaujatí hrou, športom a nie 
nudou.

• Aké zaujímavé projekty sa Vám ešte 
podarilo zrealizovať v uplynulom ob-
dobí?
- Ani sa to nezdá, ale za tých pár mesia-
cov, čo som v pozícii riaditeľky, sa nám 
podarilo pár skvelých projektov zrea-
lizovať pod MŠVVaŠ, napr. Nedaj sa, 
hovor o tom!, Tréneri v škole, Moduly 
– rope skiping – hodiny so švihadlami. 
Pod Národnym športovým centrom 
Be Active – európsky týždeň športu, 
pod Slovenským olympijským výbo-
rom – Olympijský odznak všestrannos-
ti a pokračujeme v Detskej atletike na 
I. stupni.

- R - 
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Prehľad podaných projektov, financovaných z externých zdrojov
Od začiatku 
roka 2023 mesto 
Galanta aktív-
ne vyhľadávalo 
možnosti získa-
nia finančných 
p r o s t r i e d k o v 
mimo rozpoč-
tových zdrojov. 
Zareagovalo na 
vyhlásené výzvy 
a podalo viaceré 
projekty, ktoré 

v  prípade schválenia významne prispejú 
k  rozvoju mesta. Medzi najvýznamnejšie 
podané projekty patrí jednoznačne projekt 
Obnovy Neogotického kaštieľa, kde mesto 
Galanta žiada na projekt s názvom „Zní-
ženie energetickej náročnosti objektu Ne-
ogotický kaštieľ v  Galante“ až 5 mil. eur. 
Projekt bol podaný v  rámci Plánu obnovy 
a zatiaľ nebol vyhodnotený. V prípade chvá-
lenia projektu bude cela hlavná časť budovy 
zrekonštruovaná. Obnovená bude vonkaj-
šia fasáda, vymenené a  zreštaurované 
okná a dvere, vo vnútorných priesto-
roch prejdú obnovou pôvodné omietky, 
podlahy, osvetlenie, elektroinštalácie 
a vykurovanie celého objektu bude rie-
šené prostredníctvom tepelných čerpa-
diel, čím úspora energií na prevádzku 
klesne až o 70 %. Ďalším podaným pro-
jektom, ktorým sa mesto  uchádza o fi-
nančné prostriedky vo výške 1 mil. eur 
z programu Interreg SK-HU, je projekt 
s  názvom „Dedičstvo Esterházyovcov 
– zachovanie histórie pre budúce ge-
nerácie“, predmetom projektu je obno-
va fasády Renesančného kaštieľa, sobášnej 
siene a sociálnych zariadení. Tento projekt 
mesto podalo v spolupráci s mestami Tata 
a  Želiezovce. Nakoľko sa jedná o medzi-
národný projekt, ďalšie aktivity projektu 
budú zahŕňať organizovanie kultúrnych 
podujatí. Mesto získa k dispozícií mobilne 
pódium, kde bude organizovať kultúr-
ne podujatia na podporu aktivít projektu. 
Mesto Galanta podalo aj ďalší projekt na 
obnovu Renesančného kaštieľa v  Galante, 
a to cez dotačný systém Ministerstva kultú-
ry SR – Obnovme si svoj dom. Ak sa podarí 
získať finančné prostriedky, budú použité 
na výskum a reštaurovanie pôvodného his-
torického opevnenia kaštieľa.

V  rámci Rady partnerstva z  Operačného 
programu Slovensko mesto predložilo pro-
jektový zámer na komplexnú obnovu am-
fiteátra vo výške 1,2 mil. eur. Ak projekt 
bude schválený, kompletne sa obnoví hľa-
disko, čiastočne sa prekryje, zrekonštruuje 
javisko, premietacia miestnosť a  sociálne 
zariadenia. Projektový zámer je momen-
tálne v  stave vyhodnocovania. Význam-
ným projektovým zámerom, ktorým chce 
mesto podporiť aj šport v meste, je projekt 
„Rekonštrukcie športového areálu na Zá-
kladnej škole na Sídl. SNP v  Galante“. 
Rekonštrukcia športového areálu zabezpe-
čí moderné a kvalitné športové vybavenie, 
ktoré bude slúžiť nielen žiakom Základnej 
školy na Sídl. SNP, ale aj všetkým obyvate-
ľom mesta Galanta. Medzi úspešné projek-
ty mesta Galanta patrí projekt: „Riešenie 
migračných výziev v meste Galanta“, kde 
mesto získalo nenávratný finančný príspe-
vok vo výške 572 000,00 €.
Oba projekty podané v rámci dotácií Trnav-
ského samosprávneho kraja boli schválené. 

Cieľom projektu „Slávnostné oceňovanie 
mesta Galanta za rok 2022“ bolo udelenie 
pocty a ocenenia významným osobnos-
tiam, športovcom mesta Galanta za rok 
2022. Ďalší úspešný projekt, na realizáciu 
ktorého mesto získalo finančné prostriedky 
od TTSK, bol „Európsky týždeň mobility – 
deň bez áut na Hlavnej v Galante“. 
Projektové zámery podané na Environ-
metálny fond z  oblasti ochrany životného 
prostredia ešte neboli vyhodnotené, ale 
v  prípade schválenia mesto obstará nové 
kosačky a  teleskopický nakladač pre Tech-
nické služby mesta Galanta. Mesto Galanta 
sa snaží podporovať aj základné školy na 
svojom území. Na rekonštrukciu a moder-

nizáciu základných škôl podalo viacero 
projektov. Ak bude úspešný projekt Moder-
nizácie a rekonštrukcie ZŠ SNP, zo získa-
ných finančných prostriedkov bude obno-
vená školská telocvičňa vrátane výmeny 
podláh, modernizácie osvetlenia, izolácie, 
vykurovania a výmeny športového vybave-
nia. Rekonštrukciou prejdú aj šatne, ktoré 
budú vybavené novými skriňami a lavicami 
(priestor bude riešený ako bezbariérový). 
Druhou aktivitou bude rekonštrukcia fy-
zikálnej učebne a  jej kabinetu s  úplne no-
vým vybavením. Poslednou aktivitou bude 
rekonštrukcia školskej kuchyne a  jedálne 
so zázemím. V prípade úspešnosti projektu 
Rekonštrukcie a modernizácie ZŠ G. Dusí-
ka sa žiaci a  učitelia budú tešiť z  nových 
priestorov šatní, ktoré prebehnú rekon-
štrukciou a budú vybavené účelnými šatňo-
vými skrinkami s odkladacím priestorom. 
Pribudnú 3 nové učebne – učebňa AJ a in-
formatiky s novým zariadením a  vzdelá-
vacou IKT technikou a  vybuduje sa nová 
vonkajšia učebňa v priestoroch átria ZŠ. 

V rámci modernizácie sa zrekonštruujú 
2 výťahy, ktoré sú v  súčasnosti využí-
vané len ako nákladné, ale po rekon-
štrukcii budú slúžiť ako osobné, čím sa 
zabezpečí bezbariérovosť objektu zák-
ladnej školy. Modernizáciou prebehne 
aj kuchyňa základnej školy, plánuje sa 
s rekonštrukciou podlahy a stropného 
obkladu v priestoroch školskej jedálne, 
s umiestnením zvukových stropných 
bariér (na zníženie hladiny zvuku).
Aj Základná škola Z. Kodálya s  VJM 
v  prípade schválenia projektu prejde 
modernizáciou. Vybuduje pre svojich 

žiakov novú prepojovaciu chodbu, ktorá 
bude spájať budovu ZŠ s telocvičňou a je-
dálňou, do tohto objektu obstará šatňo-
vé skrinky so závesným systémom. Nový 
priestor bude riešený ako bezbariérový. 
V II. etape počíta s rekonštrukciou plyno-
vej kotolne, výmeny existujúcich kotlov a 
časti technologického zariadenia kotolne. 
Medzi pripravované projektové zámery, na 
ktoré plánuje mesto získať externé finanč-
né zdroje, patrí komplexná rekonštrukcia 
autobusovej stanice a rozširovanie kapacít 
materských škôl a základných škôl na úze-
mí mesta.

PhDr. Marcela Mazsárová
projektová manažérka

S nadchádzajúcim koncom roka takmer všetci z nás bilancujú rok uplynulý a preciťujú vďač-
nosť za veci, ktoré ich život obohatili či posunuli dopredu. My sa chceme poďakovať všetkým, 
ktorí svojou činnosťou prispeli k chodu Odevného skladu. Je vás skutočne veľa – dobrovoľníci, 
ktorí venovali svoj čas a energiu pomoci tým, ktorí to potrebujú, darcovia oblečenia či iných 
potrieb v domácnosti, mesto Galanta, ktoré finančne podporilo režijné výdavky a v neposled-
nom rade spoločnosť Samsung, ktorá nás podporila balíčkami drogérie a potravín. Všetci vy ste 
zo Zeme urobili krajšie miesto pre život, miesto, kde sa snúbi ľudské dobro s ochotou pomáhať. 
Naše ĎAKUJEM smerom k vám je viac ako obrovské. Vďaka podpore mesta Galanta sme ab-
solvovali  niekoľko nádherných popoludní s deťmi prišelcov z Ukrajiny a s deťmi zo sociálne 
slabších rodín, rôzne tvorivé dielne, vznikli nové kamarátstva a putá, ktoré prekonávajú národ-
nostnú, kultúrnu i etnickú rozdielnosť. Do nadchádzajúceho roka chceme vyzvať všetkých 
vás – ľudí dobrej vôle, aby ste nám pomohli pomáhať. Neustále potrebujeme pomocnú ruku 
dobrovoľníkov a budeme veľmi radi, ak rozšírite našu  základňu pomoci. Prajeme vám 
čarokrásne požehnané sviatky prežité v kruhu tých, ktorých milujete. Ešte raz ďakujeme za 
to, že nám pomáhate pomáhať. Pomoc je predsa tým najkrajším darčekom, pre obdarovaného 
i darujúceho.

OZ Dobroprajnosť

Pomoc je najkrajší darček
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Je nesporné, že medzi osobnosti nášho mesta patrí aj  
MUDr. Alena Šimaljáková. Budú to už tri roky, čo nás navždy opustila.

Rodáci a osobnosti Galanty

Narodila sa 12. júna 1935 rodičom Márii a Karelovi Milerov-
com. Po skončení 2. svetovej vojny nastúpila študovať na gym-
názium na známej Grösslingovej ulici v Bratislave. Jej štúdium 
bolo poznačené dvomi veľkými tragédiami, smrťou matky 
a neskôr ťažkým úrazom, ktorý si vyžiadal hospitalizáciu v 
trvaní viac ako jedného roka. Po skončení gymnázia sa roz-
hodla pokračovať na Lekárskej fakulte Univerzity Komenské-
ho v Bratislave, ktorú zakončila v roku 1959 ako jediná žena 
zo štyroch študentov daného ročníka „Červeným diplomom“. 
K výberu štúdia na Lekárskej fakulte ju mo-
tivovala smrť matky po ťažkej choro-
be a vlastné nešťastie, keď v roku 
1951 pádom pod koleso trolejbusu 
takmer prišla o život. Svoje štúdium 
si rozšírila absolvovaním viacerých 
atestácií z interného lekárstva, zo 
sociálneho lekárstva, z dorastového 
lekárstva a zo všeobecného lekárstva, 
ako aj absolvovaním mnohých kurzov, 
školení či odborných konferencií.

Po ukončení vysokoškolského štúdia 
stretla svojho manžela PhMr. Jána 
Šimaljáka, s ktorým sa im v roku 
1962 narodil syn Richard. Žiaľ, osud 
sa s pani doktorkou nemaznal, na 
Vianoce v roku 1966 jej manžel a 
otec len štvorročného syna zahynul 
pri autonehode. Svoj žiaľ sa snažila 
zmierniť tvrdou prácou a ďalším štú-
diom. Pri výchove jej malinkého 
syna jej pomáhalo veľa dob-
rých ľudí, nedá mi nespomenúť 
našu Zsuzsinéni – usmievavú, 
láskavú, nápomocnú vždy s 
pochopením pomôcť pri riešení trápenia 
iných. Bola jej priateľkou do posledných dní života, keď znova 
na Vianoce zasiahol osud a pani Zuzka zomrela. 

Po mnohých rokoch po smrti manžela pani doktorka stretla 
lásku opäť, a bola to láska na ďalších 48 rokov spoločného ži-
vota v dobrom i v zlom. Svoj život spojila s pánom RNDr. Jú-
liusom Jakabom a v roku 1977 sa im narodila dcéra Jana. Život 
plynul, syn sa vybral v matkiných šľapajach, ukončil rovnako 
Lekársku fakultu, avšak nie v Bratislave, ale v Martine. S man-
želkou Máriou priniesli do života pani doktorky radosť, vnuka 
Richarda a vnučku Karolínu. Radosť sa jej znásobila a naro-

dili sa jej tri pravnúčatá: Elena, Richard a Arnold. Dcéra Jana 
ukončila vysokoškolské štúdium. Vydala sa a spolu s manže-
lom Milanom sa im narodila vytúžená dcéra Alena Charlotte, 
ďalšia vnučka, ale, žiaľ, až po smrti pani doktorky. 

Pani doktorku MUDr. Alenu Šimaljákovú si však väčšina ľudí 
pamätá najmä kvôli jej obetavosti a záslužnej práci pri za-
chraňovaní ľudských životov. Jej pracovný život však začal na 
chirurgickom, neskôr na internom oddelení KÚNZ v Trnave, 
nasledovalo infekčné a onkologické oddelenie KÚNZ Nitra, 
interné oddelenie NsP Šaľa, obvodné zdravotné stredisko Hor-
ná Kráľová – Hájske. 

V rokoch 1963 – 1973 bola riaditeľkou OÚNZ Galanta a 
jej veľkou zásluhou sa v okrese Galanta postavilo viacero 
zdravotníckych zariadení, najmä Nemocnica v Galante, Ne-

mocnica v Šali, poliklinika v Seredi, zdravotnícke strediská 
v Nedede, v Sládkovičove, v Tomášikove... a 

iné. Zastávala mnohé funkcie a pracovné 
zaradenia. Dlhé roky pracovala ako le-

kár Okresnej vojenskej správy a takto 
by sme jej pracovné zastavenia mohli 

menovať ešte dlho. Bola držiteľkou 
nespočetného množstva vyzname-

naní, medailí, ocenení, čestných 
titulov, ďakovných plakiet. Bola 

zakladateľkou Slovenskej Le-
kárskej Spoločnosti, pobočky 
v Galante, členkou spoločnos-

ti dorastového lekárstva a kraj-
ským odborníkom pre dorasto-

vé lekárstvo.

Dôležitá však je jedna skutočnosť, 
pani doktorka okrem lásky veno-

vanej svojej rodine venovala celý svoj 
život medicíne, pacientovi. Jej životným krédom vždy bol a 
aj ním zostal až do jej posledných dní v roku 2021 – človek, 
pacient, chorý a jeho potreby. Žila v pokore, láske a úcte k 
hodnotám, najmä ľudským. Bola to výnimočná žena, ktorá 
objímala svet. 

Na záver by som rád uviedol jeden citát: „Zomrie len ten člo-
vek, ktorý v živote neurobil nič. Ten, kto spravil niečo nie pre 
seba, ale pre všetkých, ten tu zostáva...“ 

Z rodinných spomienok napísal: Juraj Stern
Foto: JS
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Staré školy v Galante

Začiatkom 20. storočia boli v Galante len cirkevné školy (ka-
tolícka a židovská). Už v roku 1903 boli obe triedy katolíckej 
školy za kostolom tak preplnené, že v jednej triede bolo 70 až 
80 detí. V roku 1906 plánovalo mesto túto školu od cirkvi pre-
vziať a zriadiť ju ako meštiansku. Nakoniec meštiansku školu 
zriadili na mieste obecného majera za parkom. Časom nestači-
la ani táto budova, a tak bola v roku 1932 rozšírená prístavbou 
o ďalšiu triedu. Podľa školy sa táto ulica volá dodnes „Školská“. 
Budovu školy na jeseň v roku 1944 vyprázdnili a zriadili v nej 
vojenskú nemocnicu. Slovenská škola v Galante, nazývaná aj 

„Kolískova škola“, bola postavená v roku 1925 Slovenskou ligou 
na parcele odčlenenej z parku pri kaštieli. Škola sa volala podľa 
Aloisa Kolíska, rímskokatolíckeho kňaza, historika a slova-
kofila, ktorý sa pričinil o budovanie menšinového školstva na 
južnom Slovensku. V tejto budove bolo od 1. septembra 1946 
zriadené slovenské gymnázium. Obidve budovy sa zachovali 
do súčasnosti a slúžili svojmu pôvodnému účelu dlhé roky. 

Text a foto: Juraj Pekarovič

Na slovíčko... s náčelníkom Mestskej polície v Galante

Ako si mesto Galanta poradilo 
s tzv. chodníkovou novelou?

Od 1. októbra tohto roka nadobudla 
účinnosť novela zákona č. 8/2009 Z. z. 
o cestnej premávke, ktorá výrazne 
mení pravidlá týkajúce sa parkovania 
na chodníkoch. Táto novela ukladá 
plošný zákaz parkovania motorových 
vozidiel na chodníkoch s výnimkou 
tých miest, ktoré sú jasne označené 
dopravným značením umožňujúcim 
parkovanie. Hoci nové ustanovenia 
tohto zákona sú v platnosti už viac 
ako rok, do 30. septembra sa uplatňo-
valo prechodné obdobie, počas ktoré-
ho samosprávy mali vyriešiť problé-
my s parkovaním v obciach a mestách 
a pripraviť sa na implementáciu tzv. 
chodníkovej novely. A ako sa táto no-
vela dotkla mesta Galanta? Platí zákaz 
parkovania na všetkých chodníkoch? 
Kvôli osvete, ale aj informovaniu ve-

rejnosti náčelník Mestskej polície v 
Galante Miroslav Grell jasne vysvet-
lil situáciu týkajúcu sa parkovania v 
určitých lokalitách Galanty. „V meste 
máme niekoľko chodníkov, ktoré boli 
dlhodobo využívané na parkovanie. 
Keďže sa pod nimi nenachádzali žiad-
ne inžinierske siete, vedenie mesta sa 
po porade s Mestskou políciou zhodlo 
na tom, že parkovanie motorových vo-
zidiel na týchto chodníkoch umožní.“ 

V meste existuje teda niekoľko lokalít, 
kde je možné na chodníkoch parkovať. 
„Doteraz sme umožnili parkovanie len 
v prípadoch, kde to neohrozovalo bez-
pečnosť chodcov. Nezrušili sme teda 
žiadne parkovacie miesta, skôr sme ich 
legalizovali, kde to bolo možné a bez-
pečné,“ povedal Miroslav Grell. Dané 
lokality sa postupne vyznačujú prís-

lušným dopravným značením, vďaka 
ktorým bude parkovanie povolené. O 
aké lokality v meste Galanta ide? Vodi-
či budú môcť parkovať na chodníkoch 
na sídlisku Sever na ulici Mierová, na 
sídlisku SNP medzi základnou ško-
lou a základnou umeleckou školou a 
tri miesta sa nachádzajú v Revolučnej 
štvrti. „Na týchto miestach sme povolili 
parkovanie, nakoľko to bolo dlhodobo 
tolerované, bezpečné a neboli nám do-
ručené žiadne sťažnosti,“ ozrejmil ná-
čelník Mestskej polície, podľa ktorého 
doteraz neevidovali žiadne veľké prob-
lémy v súvislosti s účinnosťou tejto no-
vely. „Ak sa aj vyskytli zo začiatku ne-
jaké priestupky, väčšinou sme ich riešili 
formou upozornení. Inak sú vodiči 
väčšinou disciplinovaní. Každú situá-
ciu však vyhodnocujeme individuálne 
a v blokovom konaní môžeme na mies-
te udeliť pokutu do 50 eur, no v správ-
nom konaní je to podľa závažnosti.“ 
Náčelník Miroslav Grell na záver zdô-
raznil dôležitosť zachovania chodníkov 
pre chodcov: „Chodníky sú určené pre 
peších a ich poškodením pri parkovaní 
hrozí nielen škoda na vozidlách, ale aj 
na infraštruktúre. Snažíme sa takýmto 
situáciám vyhnúť, preto sme aktívni v 
snahe predchádzať takýmto situáciám a 
zaistiť bezpečnosť v našom meste.“

- R -
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Galantská nemocnica má špičkové očné centrum 
s dôrazom na kvalitu a individuálny prístup k pacientovi

V Nemocnici s poliklinikou sv. Lukáša 
Galanta zaznamenala očná chirurgia s 
príchodom MUDr. Ladislava Kardosa 
významný prelom. Rodák zo Šale svo-
je prvé kroky v očnej chirurgii po ab-
solvovaní lekárskej fakulty v Bratislave 
urobil priamo v galantskej nemocni-
ci. Po 15 rokoch sa presunul do Nitry, 
kde pôsobil v novootvorenej súkrom-
nej očnej klinike. No keď prišla v roku 
2016 z galantskej nemocnice ponuka 
vybudovať tu moderné očné centrum, 
neváhal a vrátil sa do Galanty ako ve-
dúci lekár očnej jednodňovej zdravot-
nej starostlivosti. O tom, prečo je toto 
očné centrum v galantskej nemocnici 
ľuďmi z celého Slovenska také vyhľadá-
vané, nám viac prezradil samotný lekár 
MUDr. Ladislav Kardos. 

• Pán doktor, Váš prínos v oblasti oč-
nej mikrochirurgie predstavuje neo-
ceniteľný krok smerom k modernému 
a špičkovému očnému centru v rámci 
nemocnice. Ako sa vám ho podarilo 
vybudovať a čím všetkým je toto pra-
covisko vybavené?
- Keď som sem v roku 2016 nastúpil, 
postupne sme začali rozširovať naše 
portfólio, personál, máme zabezpečené 
to najkvalitnejšie a najmodernejšie prí-
strojové vybavenie a v tomto všetkom 
dodnes pokračujeme. Čo sa týka vyba-
venia, máme ambulantnú časť, v rámci 
ktorej sú dve ambulancie – jedna tzv. 
prednosegmentová, kde riešime väčši-
nou refrakčné vnútroočné operácie, a 
potom zadnosegmentová ambulancia, 
kde sa diagnostikujú a liečia ochorenia 
sietnice. V rámci operačnej časti máme 
dve operačné sály, ktoré sú na špičko-
vej úrovni vzhľadom na požiadavky 
dnešnej doby. Čiže to prostredie je veľ-
mi príjemné, pekné a naozaj vybavené 
tými najlepšími modernými oftalmolo-
gickými prístrojmi.

• Vaše pracovisko jednodňovej očnej 
chirurgie sa venuje širokej škále oč-
ných zákrokov. S akými ochoreniami 
alebo problémami sem najčastejšie 
pacienti prichádzajú?
- Zameriavame sa na operatívne zákro-
ky predného segmentu oka, čiže gro 
našej práce sú operácie sivého zákalu a 
týchto operácií máme vyše 1000 ročne. 
Pomerne často však robíme aj refrakč-
né operácie šošoviek, ktoré umožňujú 
pacientom zbaviť sa okuliarov. V po-
sledných rokoch sa nám však rozbehla 
aj estetická medicína a plastická chirur-
gia, kde robíme plastické operácie hor-

ných viečok, mihalníc, odstraňovanie 
nádorov z okolia oka a tváre a rôzne iné 
estetické zákroky, ako je napr. aplikácia 
botulotoxínu či niťový lifting.

• Vaša starostlivosť je zameraná na 
pacientov, nie na marketing. Okrem 
toho ľudia vravia, že ste špičkový od-
borník a oceňujú Váš profesionálny a 
priateľský prístup k pacientovi. Ako 
sa Vám darí budovať dôveru a spokoj-
nosť medzi pacientmi?
- Myslím si, že je to naša otvorenosť 
voči všetkým pacientom, bez ohľadu na 
ich sociálny status či finančné možnos-
ti, a na to som najviac hrdý. Pri pacien-
toch nerobíme žiadne rozdiely, u nás 
je každý vyšetrený kvalitne. Navyše ja 
osobne dbám veľmi o to, aby pacienta 
vyšetroval a operoval ten istý lekár, aby 
si k nemu vybudoval dôveru a aby mal 
dôveru k celému pracovisku.

• Spomínali ste, že sa sústreďujete na 
refrakčnú operáciu šošoviek. Aký je 
rozdiel medzi ňou a tak často spomí-
nanou laserovou operáciou očí?
- Pri laserovej operácii sa pracuje s ro-
hovkou, ktorá sa len obrúsi, a teda šo-
šovka ostáva nezmenená, pričom sa 
riešia iba základné dioptrie. Pri našich 
operáciách otvárame oko, odstránime 
prirodzenú ľudskú šošovku a nahrá-
dzame ju umelou multifokálnou šošov-
kou. Tá umožňuje kvalitné videnie bez 
okuliarov už natrvalo. 

• Očné operácie často sľubujú dokona-
lé videnie na všetky vzdialenosti. Ako 
to vnímate Vy ako odborník?
- Takéto sľuby, ktoré je často vidieť v 
reklamách, nie sú úplne presné. Prin-
cíp multifokálnych šošoviek nie je taký 
jednoduchý, ako sa často prezentuje. 
Každý pacient potrebuje individuálny 
prístup, a preto sa snažíme ponúknuť 
široké prémiové spektrum vnútrooč-
ných šošoviek od rôznych výrobcov, 
aby sme mohli vybrať tú najvhodnejšiu 
pre každého pacienta podľa jeho indi-
viduálnych potrieb a finančných mož-
ností.

• A ako vyzerá taký proces výberu naj-
vhodnejšej šošovky?
- Výberu správnej šošovky predchádza 
úvodná konzultácia a dôkladné vyšet-
renia. Každá profesia a každodenné 
aktivity totiž vyžadujú iný typ videnia. 
Preto šoférovi z povolania ponúkneme 
iný typ šošovky ako napríklad elektri-
károvi, ktorý potrebuje vidieť viac do 

blízky ako do diaľky. Naším cieľom je 
poskytnúť pacientom najlepšie možné 
riešenie. A v tomto sme na špičkovej 
úrovni, čo sa týka slovenských pome-
rov.

• Dá sa nejako predchádzať oslabeniu 
zraku a potrebe okuliarov?
- Predísť tomu môžeme správnou ži-
votosprávou. Avšak šošovka je orgán, 
ktorý takisto starne a prirodzene stráca 
svoju pružnosť a schopnosť zaostrovať, 
takže skôr či neskôr sa okuliarom nevy-
hneme. Operácia nie je ako výmena ba-
terky v hračke. Je veľmi dôležité stavať 
sa k nej s určitou pokorou, skúsenosťa-
mi, ale aj so zdravým rozumom. Aj keď 
je pomerne bezpečná a rutinne vykoná-
vaná, vždy existuje určité riziko. Preto 
odporúčam pacientom, aby k tomu pri-
stupovali s dôverou, ale aj s vedomím, 
že ide o vážny zákrok, ktorý vyžaduje 
skúsenosti a odbornosť. Ja operujem 
pacientov len v prípade, ak som pre-
svedčený, že prínos pre nich je omnoho 
väčší ako riziko, ktoré operácia obnáša. 
Riziko musí byť minimálne a pacient 
musí mať jasný obraz o všetkom.

• Vaše pracovisko sa za posledných se-
dem rokov stalo veľmi vyhľadávaným 
a galantská nemocnica môže byť hrdá, 
že má takéto špičkové očné centrum. 
Čo podľa Vás stojí za jeho úspechom? 
- Myslím si, že na to, aby bolo takéto 
pracovisko úspešné, musí spĺňať tri dô-
ležité kritériá: priestorové, personálne 
a kvalitné prístrojové vybavenie. Som 
veľmi rád, že toto všetko máme, nakoľ-
ko práve tieto atribúty nám umožňujú 
ponúkať pacientom tú najlepšiu starost-
livosť. Dôvera a spokojnosť pacientov sú 
totiž pre nás prioritou.

- R -
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Členky Denného centra Michala Dočolomanského Nebojsa 
získali aj vďaka svojej činorodosti významné ocenenie

Po aktívnom 
profesijnom ži-
vote majú viac 
voľného času na 
zábavu s vnú-
čatami, relax 
či posedenia s 
rodinou, alebo 
priateľmi v klu-
boch. Seniori 
radi zavítajú aj 

do klubov dôchodcov – denných cen-
tier. Jedno sa nachádza aj v mestskej časti 
Galanty – Nebojsa. Jeho predsedníčka 
Mária Geršicová prezradila, čo zažili 
v tomto roku. Denné centrum Nebojsa 
vzniklo v roku 2013, pričom svoju čin-
nosť odštartovalo v tom nasledujúcom. 
„Do roku 2017 sme 
boli Denným centrom 
Nebojsa a od decem-
bra 2017 sme Denné 
centrum Michala Do-
čolomanského Nebojsa 
a aktuálne máme 29 
členov,“ uviedla pred-
sedníčka Mária Gerši-
cová, ktorá bola kedysi 
odbornou referentkou 
na Mestskom národ-
nom výbore v Galante, 
neskôr pôsobila ako ve-
dúca odboru organizač-
ného a vnútorných vecí.
„Po presťahovaní sa 
do mestskej časti Nebojsa som sa za-
mestnala v Obecnom úrade v Gáni, 
odkiaľ som odišla do dôchodku. Vo 
voľnom čase sa venujem hlavne rodine, 
rada cestujem a navštevujem kultúrne 
predstavenia. Som aj členkou predsed-
níctva Okresnej rady Jednoty dôchod-
cov okresu Galanta (JDS), kde mám 
aj povinnosti. Moja práca v klube má 
organizačný charakter,“ priblížila Má-

ria Geršicová. Členovia tohto denného 
centra počas roka usporadúvajú rozma-
nité akcie, gro ich činnosti tvoria ručné 
práce, ktoré úzko súvisia s dlhoročnou 
charitatívnou činnosťou. „Spolupracu-
jeme s občianskym združením  JUA  
v Keni, ktoré patrí pod Vysokú ško-
lu zdravotníctva a sociálnych vecí Sv. 
Alžbety v Bratislave. Materiálne pod-
porujeme 170 sirôt, ktoré žijú na ulici v 
sťažených podmienkach, podvyživené 
deti aj deti s ťažkým zdravotným po-
stihnutím. Pre ne štrikujeme a háčkuje-
me oblečenie a prikrývky a zásobujeme 
novorodeniatka perinkami,“ špecifiko-
vala predsedníčka. Činnosť v dennom 
centre si spestrili aj vďaka členke Má-
rii Gašparovičovej, ktorá záujemcov 

naučila vypletať košíky, zvonce a iné 
výrobky z ratanu. A pani Ľudmila Šüt-
töová ich naučila vyrábať dekoratívne 
výrobky. Denné centrum najviac spo-
lupracuje s Denným centrom ul. Šver-
mova, avšak chcú zaktívniť činnosť aj s 
ostatnými klubmi. „Zapájame sa aj do 
akcií poriadaných OV JDS. Zorganizo-
vali sme okresnú výstavu ručných prác 
Spájame kultúru i výstavu z príležitos-
ti Mesiaca úcty k starším. Uctili sme si 

Michala Dočolomanského z príležitosti 
15. výročia jeho úmrtia aj s jeho spolu-
žiakmi i priateľmi,“ vymenovala Má-
ria Geršicová. Pravidelne organizujú 
brigády a navštívili aj tradičný jarmok 
v Štúrove i vianočné trhy v Rakúsku. S 
blížiacimi sa sviatkami pod vedením p. 
lvety Aghovej vyrábali krásne vianočné 
dekorácie. Pred koncom roka 2023 ich 
ešte čaká Posedenie pri jedličke a me-
dzi vianočnými sviatkami ich navštívia 
zástupcovia občianskeho združenia z 
Kene, ktorým odovzdajú pre nich vy-
hotovené veci. Silvestra oslávia členovia 
v dennom centre tiež spoločne. V budú-
com roku chcú pokračovať v načatom a 
želajú si pevné zdravie, aby mohli svoje 
aktivity zrealizovať. 

„V mene klubu chcem 
poďakovať vedeniu 
mesta Galanta i pracov-
níčkam Mgr. Adriane 
Molnáriovej a Mgr. Ve-
ronike Bottkovej za veľ-
mi dobrú spoluprácu. 
Ďakujem i primátorovi 
mesta za udelenie Ďa-
kovného listu za našu 
aktívnu činnosť pri  prí-
ležitosti udeľovania oce-
není osobnostiam mesta 
za ich aktivitu. Zároveň 
ďakujeme mestu Galan-
ta za nomináciu náš-
ho denného centra na 

udelenie ocenenia Srdce na dlani, ktoré 
udeľuje Dobrovoľnícke centrum Trnav-
ského kraja,“ uviedla Mária Geršicová. 
Slávnostné vyhlásenie sa konalo 30. 11. 
2023 v Trnave. Spomedzi 35 nominan-
tov sa medzi víťaznú sedmičku dostalo 
aj DC M. Dočolomanského Nebojsa, 
ktoré získalo ocenenie v kategórii  Dob-
rovoľnícka pomoc v zahraničí. Srdečne 
gratulujeme!

- R -
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 V predsviatočnej Galante sa roztrhlo vrece s atraktívnymi podujatiami
Koniec roka 

prináša 
bilancovanie, 
obhliadnutie 
sa za uplynu-
lým obdobím. 
Kým si štrng-
neme na nový 
rok 2024, ob-
zrime sa ešte 
za aktivitami, 
ktoré usporia-
dali pracov-

níci Mestského kultúrneho strediska v 
Galante (MsKS) spolu s ďalšími orga-
nizáciami na záver tohto roka. Atmo-
sféru podujatí a všetko podstatné nám 
priblížila riaditeľka MsKS v Galante 

Ing. Anna Kivarothová (na foto). No-
vember je typickým mesiacom, kedy sa 
skôr stmieva a jeseň je v plnom prúde. 
Vtedy si častejšie zútulňujeme domovy 
a záhrady sviečkami či lampiónmi. A 

práve tie sú symbolom akti-
vít, ktoré podnes zostávajú 

v obľube verejnosti. Aj v 
Galante 11. novembra 2023 
rozžiarili ulice mihotajúce 
sa svetielka. Lampiónový 

sprievod usporiadali pracov-
níci z Mestského kultúrneho 

strediska v Galante a OZ 
Templars Slovakia a pripojili 
sa i miestne organizácie ako 

Bytsprav, spol. s r. o., a Tech-
nické služby mesta Galanta 

v súčinnosti so štátnou i 
mestskou políciou. 

„Stretli sme sa na nádvorí 
neogotického kaštieľa a pri-
šli sme spolu na námestie, 

kde prítomných čakalo 
Lietajúce divadlo – rozpráv-
ka s dronmi,“ priblížila Ing. 
Anna Kivarothová. Deti si 
priniesli vlastné lampióny alebo si ich 
zakúpili za symbolickú cenu a spoloč-
ne vyčarili neopakovateľnú atmosféru 
v podvečernej Galante. „Akcie sa zú-
častnilo približne 2000 návštevníkov, 
takže záujem bol veľký aj nálada bola 

úžasná,“ opísala podujatie pani riaditeľ-
ka. Na Katarínu 25. 11. 2023 sa konala 
Oldies Party Rádia Vlna v priestoroch 

Mestského kultúrneho strediska v 
Galante. Oldies, to sú predovšetkým 

známe a rokmi overené retro hity, 
ktoré si účastníci podujatia mohli 

dosýta vychutnať. Rádiovým večerom 
sprevádzal Milan Švikruha, do tanca 

vyhrával DJ Peter Hurajt. 

Nepochybne zaujímavým počinom, 
ktorý prinesie do mesta očarujúcu 

atmosféru vianočných sviatkov, bude 
Adventné zapaľovanie sviec, ktoré 

organizuje Mestské kultúrne stredisko 
v Galante s OZ Templars Slovakia. 
„Podujatie vzniklo približne pred 

štyrmi rokmi na podnet OZ Templars 
Slovakia a bolo komornejšieho cha-

rakteru. Tentoraz to bude trošku inak, 
pretože fontána bude veľkým advent-
ným vencom. Každá adventná nedeľa 
bude patriť jednej osobnosti Galanty, 

ktorá zapáli sviecu,“ podotkla riaditeľ-
ka MsKS v Galante. Prvú sviecu 3. 12. 
2023 zapálil primátor mesta Galanta 

Mgr. Peter Kolek. V programe vystúpi 
Zuzana Szpevár a speváci Pop Arény, 

druhá adventná nedeľa bude patriť 
riaditeľovi Gymnázia Janka Matúšku 

PaedDr. Petrovi Černému, PhD., a 
Speváckemu zboru Cantate deo. 

V tretiu adventnú nedeľu zapáli sviecu 

Ing. Katarína Péterváriová a vystú-
pi Miešaný spevácky zbor Zoltána 

Kodálya, v sobotu 23. 12. to bude Jozef 
Keppert a tešiť sa môžete na Folklórnu 

skupinu Dudváh. 
„Umelci z mesta zaspievajú jednu-

-dve piesne a vyčaria návštevníkom 
príjemnú sviatočnú atmosféru. Štvrtá 
adventná bude sobota, pretože v meste 

budú Vianočné trhy s JOJkou, teda 
bude v rámci tohto podujatia. Všetky 
vystúpenia sa začínajú o 16.00 hod.,“ 

upresnila Ing. Anna Kivarothová. 
Vianočné trhy s JOJkou sú v našom 

meste premiérovým podujatím. Konať 
sa budú od 21. do 23. 12. 2023 po 

skončení klasických vianočných trhov 
(18. – 20. 12. 2023). Mierové námestie 

sa premení na vianočné mestečko s 
predajnými stánkami aj občerstvením. 
Nebudú chýbať ani vianočné stromče-
ky, ktoré si vyzdobia galantské školy. 
„Za tieto vianočné stromčeky sa bude 

dať hlasovať prostredníctvom sms. 
Víťazná škola pôjde za odmenu na 

exkurziu do jojkárskeho štúdia. Okrem 
toho budú aj tvorivé dielne, kde si deti 
vyrobia vianočnú drobnosť,“ priblížila 

Ing. Anna Kivarothová.
Počas podujatia budú prebiehať aj 

priame televízne vstupy z podujatia v 
Galante do TV novín na JOJ TV aj do 

ďalších televízií pod hlavičkou JOJ. „Na 
Mierovom námestí bude i veľkoplošná 

obrazovka s programami JOJ TV. 
Nebude chýbať ani živé vysielanie 

JOJ 24 a súčasťou podujatia bude aj 
relácia Riskuj a detské Riskuj (naživo),“ 

doplnila riaditeľka MsKS v Galante. 

Podujatie si nenechá ujsť ani Sníček 
Hugo a tešiť sa môžete aj na vystúpenia 

žiakov materských a základných 
škôl z Galanty. Kto by mal záujem o 

trvalejšiu spomienku na predvianočné 
chvíle, môže sa odfotiť v atraktívnom 
fotokútiku s vianočnými saňami. O 

sviatočnú pohodu v našom meste teda 
iste nebude núdza. Ďakujeme zároveň 
všetkým sponzorom, ktorí podporili 
toto podujatie: PETRO CARS, s. r. o., 
HYDRATECH, s. r. o., Healthy Food 
Supplements, s. r. o., BEKOR, s. r. o., 
AVA-stav, s. r. o., Autoprofit, s. r. o., 

Grand Gastro, s. r. o.
- R -
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Úspešná tenistka 
Sofia Barháčová trénuje 

v tenisovom klube Galanta 
pod vedením 

trénera Jozefa Škodu

Už odmalička sa venuje športu. Dnes je z nej reprezentantka 
Slovenska, ktorá žne úspechy na domácom aj zahraničnom 
poli. Sofia Barháčová je z Topoľnice a navštevuje 9. ročník ZŠ 
SNP v Galante. Je druhou najlepšou hráčkou na Slovensku 
spomedzi starších hráčok, v rebríčku medzinárodných tur-
najov dievčat U14 je na 33. priečke a v Monte Carlo rebríčku 
U16 kraľuje na 15. mieste, je dokonca vicemajsterkou Sloven-
ska. „Momentálne trénujem v tenisovom klube Galanta pod 
vedením trénera Jozefa Škodu. Keďže som chodila zároveň aj 
do tanečnej, musela som sa rozhodnúť. Voľba padla na tenis 
a spravila som dobre,“ priblížila úspešná športovkyňa. Sofia 
má tohtoročný diár naplnený súťažami. Úspešná mladá sleč-
na sa zúčastnila turnajov na Slovensku, v Rakúsku, Maďar-
sku, Francúzsku, Bosne a Hecegovine, Anglicku, Chorvátsku 
aj Turecku, odkiaľ si odniesla skvelé umiestnenia. V kategórii 
dievčat U14 dvojhra skončila na prvých priečkach, vo štvorhre 
získala aj bronz. V kategórii U16 ulovila prvé priečky a získala 
aj dvakrát striebro. Sofii Barháčovej teda „ide“ karta. K tenisu 
ju inšpiroval otec, keďže aj on bol športovec.

• Úspešní športovci musia často obetovať veľa voľného času 
kvôli tréningom a súťažiam. Ťažšie je to v prípade, ak ešte 
popritom aj študujú. Ako sa Sofii darí skĺbiť štúdium s tré-
novaním, účasťou na súťažiach?
„Je ťažké skĺbiť školu so športom, tento ročník je najťažší, keď-
že končím deviatu triedu. Ale vďaka podpore pani riaditeľky 
a pani zástupkyne, ktoré mi odsúhlasili individuálny učebný 
plán, je to o trošku ľahšie,“ priznáva mladá tenistka Sofia.

• Sofia má už na konte viacero tenisových úspechov. Aké naj-
väčšie doteraz dosiahla a ktorý si cení najviac?
„Najviac si vážim výhru 1. miesto vo štvorhre v anglickom 
Roehamptone – Wimbledon. Bol to pre mňa obrovský zážitok, 
zahrať si prvýkrát na trávnatom povrchu, byť v tom okolí a to, 
že som sa tam mohla dostať. Počas zápasu sme mali k dispozí-
cii aj zberačov lôpt a rozhodcov, prebiehalo to ako na veľkých 
turnajoch,“ s potešením spomína šikovná slečna.

• Všedné dni úspešnej tenistky sú teda vyplnené na maxi-
mum. Ako okrem športu trávi Sofia voľný čas, má ho vôbec?

„Keď sa mi ho podarí troška nájsť, tak hrám pingpong i mini 
tenis na dvore s mladšou sestrou. Cez leto sa kúpeme v bazé-
ne – plávame a zahráme si i vodný volejbal,“ vymenúva Sofia.

• Čo vlastne tenis Sofii prináša do života? Keďže s ním súvisí 
veľa obmedzení aj obetovania, má aj po rokoch z neho stále 
radosť?
„Tenis do môjho života prináša vytrvalosť, silu, cieľavedomosť, 
možnosť veľa cestovať, spoznávať nových ľudí, získať nové ka-
marátstva. Áno, súvisí s ním aj veľa obmedzení aj obetovania 
sa. Ak chceme ísť na rodinný výlet alebo oslavu, musíme sa 
prispôsobiť mojim tenisovým zápasom, tréningom, turnajom. 
Niekedy mi je to ťažko vysvetľovať...“ objasnila mladá šikovná 
tenistka.

• Je všeobecne známe, že tenis je drahý šport. Ako sa darí 
získavať financie na prípravu a súťaže?
„Je to tak, šport, ktorý som si vybrala, patrí medzi najdrahšie. 
Vďaka mojim starým rodičom, rodičom, mojim sponzorom, 
môjmu združeniu SOFI TENIS a dobrým ľuďom, ktorí mi 
prispeli 2 %, môžem trénovať a zúčastňovať sa aj zahraničných 
turnajov,“ podotkla Sofia, ktorá nezabúda na blízkych ľudí, 
ktorí jej pomáhajú k úspechom: „Obrovská vďaka patrí mo-
jim trénerom J. Škodovi, R. Feketemu, masérovi A. Czakovi, 
fyzioterapeutke G. Bergendiovej, silovo-kondičnému trénerovi 
M. Ščepkovi a babke Eve za sprevádzanie na zahraničných 
turnajoch a jej trpezlivosť.“

Medzi najbližšie plány mladej šikovnej tenistky patrí úspeš-
né dokončenie základnej školy a neskôr aj zvládnutie stred-
nej školy. Chce naďalej trénovať a byť medzi tými najlepšími. 
„Chcem sa posunúť na lepšiu priečku v európskom rebríčku 
a vycestovať do Dubaja na ITF turnaj, čo už je vlastne teniso-
vý turnaj do 18 rokov,“ vyznala sa Sofia Barháčová. Ako ďalej 
úspešná športovkyňa uviedla, chcela by sa zúčastniť junior-
ských grandslamových turnajov a dobre na nich zabodovať. 
„V budúcnosti by som chcela čo najlepšie uspieť na ženských 
grandslamových turnajoch WTA, US OPEN, AUSTRALIAN 
OPEN, WIMBLEDON a vyhrať. Byť v TOP 5 vo svetovom reb-
ríčku,“ uviedla Sofia Barháčová, ktorej želáme, aby sa jej osob-
né aj športové túžby vyplnili podľa priania.

  - R -
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Boxing Club Galanta ku koncu roka 2023 bilancuje

V sobotu 14. októbra 2023 sa uskutoč-
nilo 4. kolo Open ligy SZKB v kickboxe 
2023 v Bardejove. Za oddiel kickboxu 
sa zúčastnili Lorena Vincze v kategó-
rii kadetka do 46 kg v disciplíne Light 
contact, Kick light   (TATAMI), Viktó-
ria Laurová v kategórii ženy do 65 kg 
v disciplíne Light contact a Kick light   
(TATAMI) a Roman Nyiregyházki v 
kategórii muži do 91 kg v disciplíne 
Low kick  (RING). Lorena Vincze získala 
II. miesto v disciplíne Light contact do 
46 kg a ako debutantka v disciplíne 
Kick light do 46 kg milo prekvapila vy-
bojovaním I. miesta. Viktória Laurová 
získala II. miesto v disciplíne Light con-
tact a II. miesto Kick light do 65 kg a 
Roman Nyiregyházki (v strede) získal 

I. miesto v disciplíne Low kick do 91 
kg.  Oddiel boxu tiež nezaostáva. 14. 
októbra 2023 sa 12. turnaja Slovenskej 
ligy boxu 2023 v Považskej Bystrici zú-
častnil Denis Pilo, mladší žiak do 30 kg, 
Jakub Horváth, starší žiak do 70 kg, a 
Daniel Mudroch, muž do 75 kg. Bodo-
val Daniel Mudroch, muž do 75 kg, a to 
K.O víťazstvom. Boxing Club Galanta, 
oddiel boxu, sa v dňoch 1. a 2. decem-
bra 2023 zúčastnil Majstrovstiev SR 
staršieho dorastu, žien a mužov, ktoré 
sa konali v Galante. Viktória Lauro-
vá, ktorej hlavné športové zameranie 
je kickbox, príjemne prekvapila, keď v 
kategórii ženy do 66 kg v boxe získala 
3. miesto.    V kategórii muži do 91 kg 
nastúpil Roman Nyiregyházki, ktorý 

nemal šťastie a nepodarilo sa mu získať 
pódiové umiestnenie. Viac šťastia mal 
Ryan Román, ktorý vo váhe do 75 kg 
získal 3. miesto. Tieto výsledky len po-
tvrdzujú, že s mládežou sa naozaj oplatí 
pracovať a venovať jej čas. Pevne verím, 
že v nasledujúcom roku budeme nad-
väzovať na doteraz získané  výsledky a 
reprezentovať mesto Galanta v špor-
tovom duchu. Za úspešný športový 
rok 2023 by som týmto rád poďakoval 
športovcom oddielu boxu a kickboxu, 
ktoré nás reprezentovali, ďalej tréne-
rom a nakoniec aj vedeniu Boxing Clu-
bu Galanta, ktorý nám vytvoril vynika-
júce podmienky.

Foto: archív BCG
Marek Adamkovič,  člen výboru BCG

Lorena Vincze (vľavo), Viktória Laurová 
(vpravo), Roman Nyiregyházki (v strede) Viktória Laurová (vpravo)

Ryan Román  s trénerom 
Miroslavom Rusnákom
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0918 791 678 www.topec.sk

Ťešíme sa

na Vašu návštevu

otváracia doba : PON - PIA  5:30 - 18:00   SOB 5:30 - 12:00

topec@topec.sk

Topoľčianske pekárne a cukrárne a.s.

NOVOOTVORENÁ
PODNIKOVÁ PREDAJNA

pekáreň

cukráreň

GALANTA, ČESKÁ 1452/28
(vedľa Pub TAVERNA SEVER)
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všetky práce, súvisiace s redakčnou prípravou článkov,
 korektúrami, prekladmi, grafikou a vytlačením:

• novín, časopisov, bulletinov
• reklamného a volebného plagátu
• prezentačnej brožúry alebo knižnej 

publikácie k významnému výročiu... 
pre mesto, obec, firmu... na kľúč

Všetko pod odborným dohľadom 
fundovaných odborníkov  

z mediálnej praxe a profesionálnych 
žurnalistov, grafického štúdia a tlačiarov. 

www.zurnaly.sktel. 0903 516 499

Mgr. Alena JAŠŠOVÁ, Vydavateľstvo „HELENA“,  Šaľa,
na slovenskom regionálnom mediálnom trhu 

už 28 rokov zabezpečuje

Želáme občanom Galanty a galantského okresu spokojné, 
 pohodové vianočné sviatky a úspešné vykročenie do Nového roku 2024!   

Ďakujeme za vašu doterajšiu dôveru.
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GALÁNTAI
ÚJSÁG

A Mikulás idén sem 
feledkezett meg Galántáról



Közeledik a karácsony, az év legszebb ünnepe, 
amikor a békét, a reményt és a hálát ünnepeljük

Különleges varázsa, egyedi, csodálatos és 
megismételhetetlen légköre van, amely kor-
tól függetlenül mindannyiunkat magával 
ragad. Gyerekként és őszülő hajjal is ugyan-
úgy szeretjük. A karácsony egy családi ün-
nep, amikor összejövünk, és szeretteinkkel 
osztozunk az örömön. Ebben az időszakban 
mindenki lelassít kicsit, találkozik szerettei-
vel és felejthetetlen pillanatokat él át. Ezek az 
együtt töltött pillanatok a legszebb ajándék, 
amit adhatunk. Szeretném megköszönni 
mindannyiuknak, gyönyörű városunk la-
kóinak mindazt, amit polgármesterként 
eltöltött első évem alatt együtt átélhettünk. 
Köszönöm a számtalan találkozót, a kedves 
és bátorító szavakat, de az építő jellegű kri-
tikát is, amelynek köszönhetően más szem-
szögből tudom megközelíteni a különböző 
problémákat. Köszönöm azt a bizalmat, 
amelyet a találkozások alkalmával érzek, 
és remélem, hogy a következő évben együtt 
dolgozunk majd azon, hogy városunkat 
jobb és szebb hellyé tegyük. Örömmel tölt 
el, hogy jó kapcsolatokat alakítottunk ki 
a galántai diákokkal, a jubilálókkal és az 
idősek számára fenntartott intézmények 
lakóival. Tisztában vagyok vele, hogy a kö-
zelgő ünnepek nem mindenkinek hoznak 
örömöt. Vannak közöttünk olyanok is, akik 
fájdalmas veszteséget élnek át vagy család 
nélkül töltik a karácsonyt. Kérem, nézzenek 
körül, és vigasztalják meg egy kedves szóval 
vagy egy meghívással a karácsonyi asztal-
hoz azokat a szomszédokat vagy ismerő-
söket, akik nem elég szerencsések ahhoz, 
hogy szeretteikkel tölthessék az ünnepeket. 

Köszönet illeti továbbá a polgári 
társulások tagjait, az önkénteseket 
és más névtelenül segítő jótevőt, 
akik nemcsak a városi rendezvé-
nyeken és eseményeken, hanem a 
mindennapi életben is ott segítenek, 
ahol szükség van rá. A városi hiva-
tal, Galánta város és a Nagyszombat 
Megyei Önkormányzat hatáskö-
rébe tartozó valamennyi szervezet 
munkatársának köszönöm, hogy 
munkájukkal hozzájárulnak ah-
hoz, hogy lakosaink kényelmesen, 
biztonságban és mindenekelőtt elé-
gedettnek érezzék magukat, legyen 
szó kultúráról, a sportról vagy a 
biztonságról. Szeretnék köszönetet 
mondani médiapartnereinknek, az 
RTV Krea regionális televíziónak, 
a Galántai újság egész szerkesztőségének 
és főszerkesztőjének, valamint nem utol-
sósorban a Galantaonline-nak. Együttmű-
ködésünk reményt ad arra, hogy minden 
szükséges információ az általuk előnyben 
részesített módon jut el a lakosokhoz.  Sze-
retnék meghívni minden galántai lakost a 
közelgő ünnepi programokra. Az idei évet a 
Karácsonyi vásár a JOJ TV-vel gazdag prog-
ramkínálata teszi különlegessé, az újévi 
tűzijáték keretében is egy újdonsággal ké-
szülünk, egy színes lézershow-val, amelyet 
2024. január 1-jén 18:00 órakor tekinthe-
tünk majd meg. Remélem, hogy mindany-
nyian szakítanak időt arra, hogy betérjenek 
a Béke térre egy pohár jó puncsra, vagy csak 
azért, hogy kellemes ünnepi pillanatokat 

töltsenek el barátaikkal és családjukkal. Kí-
vánom, hogy a közelgő karácsonyi ünnepek 
alatt a béke, az összetartozás, a nyugalom és 
az életöröm töltse be otthonaikat és munka-
helyeiket. Használjuk ki az ünnepeket arra, 
hogy legalább néhány napra lelassítsunk, 
és átérezzük az élet minden percének va-
lódi értékét és értelmét. Kívánok önöknek 
és családjuknak szép, békés és szeretettel-
jes karácsonyi ünnepeket, 2024-ben pedig 
mindenekelőtt jó egészséget, boldogságot, 
optimizmust és sok energiát, lendületet és 
derűt a magánéletükben és munkahelyü-
kön egyaránt. 

Köszönöm mindazt a jót,
 amit városunkért tesznek.

Mgr. Peter Kolek
Galánta polgármestere

Adventigyertya-gyújtás

A négyhetes adventi időszak a hívők számára a karácsony, az 
Úr születésének ünneplése előtti lelki felkészülés és a bűnbá-
nat ideje. Ilyenkor a hívek katolikus, evangélikus és más ke-
resztény templomokban gyűlnek össze imára és elmélkedésre, 
számos adventi koncert is megrendezésre kerül. Városunkban 

tiszteljük a hagyományokat, így 
idén is örömmel fogadtuk a Temp-
lars Slovakia Polgári Társulás 
kezdeményezését, hogy a Városi 
Művelődési Központtal együtt-
működve adventigyertya-gyújtás-
sal várjuk a karácsonyt. Az első 
adventi gyertyát, amely a békét 
szimbolizálja, Peter Kolek, a vá-
ros polgármestere gyújtotta meg, 
a koszorút pedig Sklenár káplán 
szentelte fel. A gyertyagyújtást egy 
csodás program kísérte. Kívánjuk, 
hogy ez a szép időszak megnyis-
sa a szívünket, örömöt hozzon és 
boldogságot. Kívánunk kellemes, 
szeretteik körében eltöltött békés 

karácsonyi ünnepeket, a 2024-es évben pedig legfőképp jó 
egészséget, sikert és boldogságot!

Mgr. Lucia Galambosová,
A galántai képviselő-testület tagja
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Galánta polgármestere kitüntette a sikeres 
diákokat és sportolókat

Galánta városa a 2022/2023-as tanév legeredményesebb diákja-
it és a 2021-es év sportolóit díjazta. Az ünnepélyes díjátadóra 
2023. november 8-án, a Városi Művelődési Központ színházter-
mében került sor.
A 2022/2023-as tanévben Galánta városának sikeres képvisele-
téért járó díjat a moziterem színpadán adta át Mgr. Peter Kolek 
polgármester, PaedDr. Peter Černý, PhD., az oktatásügyi szak-
bizottság elnöke és Mgr. Geško Lívia, a társadalmi szolgáltatá-
sok szakosztályának vezetője. A Gejza Dusík Alapiskolából név 
szerint Michal Holečka, Hanka Kičková, Nela Mičíková, Táňa 
Noveková, Samuel Srňan és Martin Trstenovič vehették át a 
díjat. Az SzNF-lakótelepi Alapiskolából Katarína Mičániová, 
Matej Nemašik és Natália Novotná. A tudás-, szavaló- vagy 
sportversenyeken kiemelkedő sikereket értek el a Štefánik-utcai 
Alapiskola tanulói, Dorotka Balušíková, Sára Margita Baluší-
ková és Dominika Kollárová, a Kodály Zoltán Alapiskolából 
Gál Hanna. A Kodály Zoltán Gimnázium tanulói közül Szőcs 
Esztert és Szőcs Kristófot díjazták. Fehér Filip és Szedlák 
Sára, a Joseph Haydn Művészeti Alapiskola növendékei is kivá-
ló eredményeket értek el.
A 2021-ben nyújtott kiemelkedő sportteljesítményéért az Év 
sportolója díjat 18 éven aluliak kategóriájában Katarína Beski-
dová, Konrád Kosár és Szőcs Eszter vehette át. Az Év sporto-
lója a 18 éven felüliek kategóriájában Csemez András ökölvívó 
lett. Ján Ášváni, a galántai tekézők edzője a Galánta edzője díjat 
kapta a fi atalokkal végzett odaadó és rendkívül sikeres munká-
jáért. A sportolóknak köszönőlevelet és kupát adott át Galánta 
polgármestere, a sport-, ifj úsági és testnevelési szakbizottság el-

nöke, Mgr. Juraj Bottka 
és a társadalmi szolgál-
tatások szakosztályának 
vezetője.
A rendezvényen a Jo-
seph Haydn Művésze-
ti Alapiskola tanulói 
és tanárai léptek fel. 
Nina Juhásová, Tímea 
Lukáčová és Laura 
Jablončíková tanulók 
énekeltek, akiket Matej 
Skalnický tanár gitáron 
kísért. Az énekeseket 
Mária Szőkeová, DiS. 
art. tanítónő készítette 
fel. Az eseményt Dami-
án Hartl zongorajátéka 

zárta, melynek keretében Debussy Arabesque című művét és 
saját Pourquoi című szerzeményét hallhatták a jelenlévők. A 
rendezvényt a Galandia, spol. s. r. o. támogatta, amely ingyenes 
jegyeket ajándékozott a díjazottaknak.
Minden díjazottnak ez úton is gratulálunk, és további sok sikert 
kívánunk. Köszönjük, hogy városunkat példamutatóan képvi-
selik idehaza és külföldön.

Mgr. Geško Lívia, 
a Galántai Városi Hivatal Társadalmi Szolgáltatások 

Szakosztályának vezetője
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Közeledik a karácsony, az év legszebb ünnepe, 
amikor a békét, a reményt és a hálát ünnepeljük

Különleges varázsa, egyedi, csodálatos és 
megismételhetetlen légköre van, amely kor-
tól függetlenül mindannyiunkat magával 
ragad. Gyerekként és őszülő hajjal is ugyan-
úgy szeretjük. A karácsony egy családi ün-
nep, amikor összejövünk, és szeretteinkkel 
osztozunk az örömön. Ebben az időszakban 
mindenki lelassít kicsit, találkozik szerettei-
vel és felejthetetlen pillanatokat él át. Ezek az 
együtt töltött pillanatok a legszebb ajándék, 
amit adhatunk. Szeretném megköszönni 
mindannyiuknak, gyönyörű városunk la-
kóinak mindazt, amit polgármesterként 
eltöltött első évem alatt együtt átélhettünk. 
Köszönöm a számtalan találkozót, a kedves 
és bátorító szavakat, de az építő jellegű kri-
tikát is, amelynek köszönhetően más szem-
szögből tudom megközelíteni a különböző 
problémákat. Köszönöm azt a bizalmat, 
amelyet a találkozások alkalmával érzek, 
és remélem, hogy a következő évben együtt 
dolgozunk majd azon, hogy városunkat 
jobb és szebb hellyé tegyük. Örömmel tölt 
el, hogy jó kapcsolatokat alakítottunk ki 
a galántai diákokkal, a jubilálókkal és az 
idősek számára fenntartott intézmények 
lakóival. Tisztában vagyok vele, hogy a kö-
zelgő ünnepek nem mindenkinek hoznak 
örömöt. Vannak közöttünk olyanok is, akik 
fájdalmas veszteséget élnek át vagy család 
nélkül töltik a karácsonyt. Kérem, nézzenek 
körül, és vigasztalják meg egy kedves szóval 
vagy egy meghívással a karácsonyi asztal-
hoz azokat a szomszédokat vagy ismerő-
söket, akik nem elég szerencsések ahhoz, 
hogy szeretteikkel tölthessék az ünnepeket. 

Köszönet illeti továbbá a polgári 
társulások tagjait, az önkénteseket 
és más névtelenül segítő jótevőt, 
akik nemcsak a városi rendezvé-
nyeken és eseményeken, hanem a 
mindennapi életben is ott segítenek, 
ahol szükség van rá. A városi hiva-
tal, Galánta város és a Nagyszombat 
Megyei Önkormányzat hatáskö-
rébe tartozó valamennyi szervezet 
munkatársának köszönöm, hogy 
munkájukkal hozzájárulnak ah-
hoz, hogy lakosaink kényelmesen, 
biztonságban és mindenekelőtt elé-
gedettnek érezzék magukat, legyen 
szó kultúráról, a sportról vagy a 
biztonságról. Szeretnék köszönetet 
mondani médiapartnereinknek, az 
RTV Krea regionális televíziónak, 
a Galántai újság egész szerkesztőségének 
és főszerkesztőjének, valamint nem utol-
sósorban a Galantaonline-nak. Együttmű-
ködésünk reményt ad arra, hogy minden 
szükséges információ az általuk előnyben 
részesített módon jut el a lakosokhoz.  Sze-
retnék meghívni minden galántai lakost a 
közelgő ünnepi programokra. Az idei évet a 
Karácsonyi vásár a JOJ TV-vel gazdag prog-
ramkínálata teszi különlegessé, az újévi 
tűzijáték keretében is egy újdonsággal ké-
szülünk, egy színes lézershow-val, amelyet 
2024. január 1-jén 18:00 órakor tekinthe-
tünk majd meg. Remélem, hogy mindany-
nyian szakítanak időt arra, hogy betérjenek 
a Béke térre egy pohár jó puncsra, vagy csak 
azért, hogy kellemes ünnepi pillanatokat 

töltsenek el barátaikkal és családjukkal. Kí-
vánom, hogy a közelgő karácsonyi ünnepek 
alatt a béke, az összetartozás, a nyugalom és 
az életöröm töltse be otthonaikat és munka-
helyeiket. Használjuk ki az ünnepeket arra, 
hogy legalább néhány napra lelassítsunk, 
és átérezzük az élet minden percének va-
lódi értékét és értelmét. Kívánok önöknek 
és családjuknak szép, békés és szeretettel-
jes karácsonyi ünnepeket, 2024-ben pedig 
mindenekelőtt jó egészséget, boldogságot, 
optimizmust és sok energiát, lendületet és 
derűt a magánéletükben és munkahelyü-
kön egyaránt. 

Köszönöm mindazt a jót,
 amit városunkért tesznek.

Mgr. Peter Kolek
Galánta polgármestere

Adventigyertya-gyújtás

A négyhetes adventi időszak a hívők számára a karácsony, az 
Úr születésének ünneplése előtti lelki felkészülés és a bűnbá-
nat ideje. Ilyenkor a hívek katolikus, evangélikus és más ke-
resztény templomokban gyűlnek össze imára és elmélkedésre, 
számos adventi koncert is megrendezésre kerül. Városunkban 

tiszteljük a hagyományokat, így 
idén is örömmel fogadtuk a Temp-
lars Slovakia Polgári Társulás 
kezdeményezését, hogy a Városi 
Művelődési Központtal együtt-
működve adventigyertya-gyújtás-
sal várjuk a karácsonyt. Az első 
adventi gyertyát, amely a békét 
szimbolizálja, Peter Kolek, a vá-
ros polgármestere gyújtotta meg, 
a koszorút pedig Sklenár káplán 
szentelte fel. A gyertyagyújtást egy 
csodás program kísérte. Kívánjuk, 
hogy ez a szép időszak megnyis-
sa a szívünket, örömöt hozzon és 
boldogságot. Kívánunk kellemes, 
szeretteik körében eltöltött békés 

karácsonyi ünnepeket, a 2024-es évben pedig legfőképp jó 
egészséget, sikert és boldogságot!

Mgr. Lucia Galambosová,
A galántai képviselő-testület tagja
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25 éves a Magyarországi Szlovákok Szövetsége

Kedves Olvasók!

A bérlakások jelenlegi helyzete
Galánta polgármestere, az alpolgármester és a Jogi és Közbe-
szerzési Osztály vezetője a pozsonyi Közlekedési Minisztéri-
umban az Állami Lakásfejlesztési Alap képviselőinek részvéte-
lével megbeszélést folytatott annak kapcsán, hogy a beruházó 
IC Holding s. r. o. arra kérte Galánta városát mint leendő vevőt, 
hogy a vételárat mintegy 1,5 millió euróval emelje meg. Mivel 
ez a kérés a képviselő-testület elfogadott határozata értelmé-
ben a város számára nem volt akceptálható, ezért a lakóházak 
alatti telkek értékéhez viszonyított, adott számú, kölcsönös hi-
tel formájában történő lakásvásárlás is szóba került, továbbá 
a kiépített bekötőút város felőli rendezéséről is tárgyaltak. A 
Közlekedési Minisztérium képviselőivel folytatott tárgyalások 
során nem ajánlották ezt az eljárást a városnak, mivel ezzel 
sértenék a társasházak alatti telekkel kapcsolatos közbeszer-
zés elveit.  Galánta városa ezzel kapcsolatban a Közbeszerzé-
si Hivatal véleményét is kikérte. Ezen okok miatt a város az 
érvényben lévő szerződéses kötelezettségnek megfelelően fog 
eljárni, azaz az összes lakásegység megvásárlását az eredeti 

szerződéses áron vásárolja meg. Ezeket a tényeket közölték 
az IC Holding s. r. o.-val a város polgármesterének személyes 
találkozóján, továbbá megállapodtak a következő lépésekben 
az építés egyes objektumainak használatbavételi engedélyez-
tetését illetően, a további terveket pedig az ezt követő közös 
tárgyalásokon fogják pontosítani. A tárgyalások eredményéről 
tájékoztatni fogjuk a polgárokat.

- MK -

A „Ne csak a gyökereink kössenek össze bennünket...”(„Drž-
me spolu nielen koreňmi...“) elnevezésű kulturális találkozó a 
Városi Művelődési Központban 2023. szeptember 30-án került 
megrendezésre. Az eseményen közel 200-an vettek részt. Jelen-
létükkel partnerszervezeteink képviselői – Bulgáriai, Románi-
ai, Jugoszláviai Szlovákok Szervezete – , valamint az Országos 
Szlovák Önkormányzat és a Magyarországi Szlovák Szerveze-
tek Uniója képviselői is megtiszteltek bennünket jelenlétükkel. 
Miško Hronec, a Magyarországi Szlovákok Szövetségének 
társalapítója a megalakulás történetéről mesélt, és rövid átte-
kintést nyújtott a szervezet 25 éves tevékenységéről. A beszédek 
után a tótkomlósi Komlóš néptáncegyüttes lépett fel. Egy em-
ber életében 25 év egy nemzedéket jelent. Egy szervezet 25 éves 
fennállása pedig alkalmat a visszatekintésre. Szerettük volna 

kitüntetni azokat a személyeket és szervezeteket, akik nagyban 
hozzájárultak az alföldi szlovákság kultúrájának ápolásához és 
fenntartásához. A díjazottak között volt Galánta városa is, illet-
ve a Magyarországi Szlovákok Szövetségének alapítótagja, Ing. 
Michal Hronec. Venerčanová asszony és férje, valamint Bacov-
ská asszony Komlósról jöttek „kvasienke“ gőzgombócot készí-
teni, igazi alföldi kolbászt is kóstoltunk. A rendezvényen két új 
könyvet is kereszteltünk Michal Hronec tollából. A kísérőprog-
ramban az Alföldi Szlovákság Genealógiai Kutatásáért Egyesü-
let munkatársai, Karol Rebro és Zlatica Domanovská több mint 
30 családfát állított fel az érdeklődőknek. Az esemény a késő 
esti órákba nyúló, baráti társalgással és táncházzal folytatódott 
Dušan Fóka együttesének dallamaira. Köszönjük Galánta váro-
sának, hogy szponzorálta projektünket.

Eva Kmeťová
a Magyarországi Szlovákok Szlovákiai Szövetségének elnöke

A 2023-as év gyorsan eltelt, sokszor nem is volt időnk felfogni a körülöttünk zajló eseményeket. Lapunk kiadását tekintve is sikeres 
évet tudhatunk magunk mögött. Örülök, hogy kiadványunk ismét otthonra lelt önöknél, hogy olvassák, és a visszajelzéseik-
ből ítélve örömmel várnak minden új számot. Mi a szerkesztőségben arra törekszünk, hogy a cikkek érdekesek legyenek és 
megörökítsék városunk aktuális eseményeit, életünket és történelmünket a jövő nemzedék számára. Minden tőlünk telhetőt 
megteszünk azért, hogy a Galántán zajló érdekes és tartalmas tevékenységeknek teret adjunk. A lap készítőiként őszintén 
örülünk az önök érdeklődésének és az újsággal kapcsolatos pozitív visszajelzéseknek, köszönjük ötleteiket, tippjeiket, észrevé-
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ünnepeket kívánjak önöknek családjuk, barátaik, szeretteik körében. Találjanak a fa alatt az ajándékok mellett békes-
séget és megértést, beszélgessenek, örvendeztessék meg egymást. Pihenjenek és emlékezzenek meg azokról is, akik 
már nem lehetnek közöttünk, de továbbra is gondolatainkban élnek. Gyűjtsenek erőt, hogy egészségesen, boldogan 
és elszántan vághassanak neki a következő év kihívásainak. A 2024-es évben kívánok minden kedves olvasónknak 
elsősorban jó egészséget, sikereket a munkában és a magánéletben egyaránt!           
                                                                                               Juraj Stern, a Galántai újság szerkesztőbizottságának elnöke

- 4 -    Galántai újság

A Mikulás kíséretével Galántára látogatott, 
és mosolyt csalt a gyerekek arcára

Rendhagyó szalagavató a galántai kórházban

GalaKARTA – a galántaiak kártyája

A Mikulás érkezését idén is a legkisebbek várták a legjobban. 2023. 
december 2-án lovas kocsin érkezett a városba egy angyal és egy ör-
dög kíséretében. Az eseményt az eddigi évekhez hasonlóan a Váro-
si Művelődési Központ munkatársai és a Templars Slovakia Polgári 
Társulás szervezte, főtámogatója a PRO Galanta Polgári Társulás. „A 
Mikulás az útját a kórháznál kezdte. A menet megállt a West lakó-
telepen, ahol a gyerekek már türelmetlenül várták. Innen az Észak 
lakótelep felé vette útját, elhaladt a Patria Idősek Otthona mellett, 
végül megérkezett a térre, ahol a gyerekek már nagyon várták őt“ 
– mondta a Városi Művelődési Központ igazgatója, Ing. Anna Kiva-
rothová. A Mikulás-ünnepségnek a karácsonyfa is elengedhetetlen 

része. A város és a fenyőfa díszkivilágításait ünnepélyesen Galánta 
polgármestere, Mgr. Peter Kolek kapcsolta fel. „Lily és Pepe a Ka-
rácsonyi manóskodás (Vianočné škriatkovanie) interaktív program-
mal készültek. Minden gyermek kapott édességet, a karácsonyvárás 
hivatalosan is megkezdődött Galántán. Kovács Christianko, aki-
nek története a Karácsony a JOJ TV-vel vásár Karácsony ajándékba 
(Darované Vianoce) programjának lesz része, a Klub Kvapka köz-
ponttól úszótanfolyamra kapott Mikulás-utalványt. Az ünnepséget 
a Csizmás Kandúr című mese zárta, amelyet a gyerekek a moziban 
néztek meg“ – mondta Ing. Anna Kivarothová. 
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Az érettségire készülő diákok ismét egy rendhagyó szalaga-
vatón vehettek részt a galántai kórház transzfúziós osztályán. 
A Penta Hospitals Galanta kórház különleges nappal készült 
a végzősöknek. Mivel november a szalagavatók és a diáknapi 
ünnepségek időszaka, a kórház szeretett volna valami egye-
divel kedveskedni a végzős diákoknak, és egy szimbolikus 
szalagavató keretében megköszönni nekik, hogy másokra is 
gondolnak. Ez a kezdeményezés három éve, a világjárvány 
idején született a Penta Hospitals SK kórházaiban, amikor 
nem lehetett szalagavatókat tartani. Mivel a diákok körében 
nagy sikert aratott, mára már hagyománnyá vált. Ünnepé-
lyesen feldíszített helyiségek, alkoholmentes pezsgő, ízletes 
frissítők, ajándékok, zöld szalagos véradói jelvény és sza-
badnap. Ezek várták a végzős, köztük az első alkalommal 
vért adó diákokat november 22-én a galántai kórházban. A 
véradáson a Kodály Zoltán Gimnázium 22 végzős diákja 
vett részt, akik hősies tettükkel megmutatták, hogy tudnak 
és akarnak is segíteni. A véradók minden szükséges infor-
mációt megtalálnak a https://www.procare.sk/darujemkrv/ 
oldalon.                                                                                   - R -

Városunkban számos szervezet működik, köztük a város hatáskörébe tartozó Városi Művelődési 
Központ, a Sportlétesítmény-kezelő, a Galántai Közterület-fenntartó Vállalat, a Galandia Vízivilág, 
továbbá a Galántai Könyvtár, Honismereti Múzeum, Közművelődési Központ és még sok más. A 
PRO Galanta Polgári Társulással felújított együttműködésről sem szabad megfeledkeznünk, amely 
több mint 200 galántai vállalkozást tömörít. Szerettünk volna egy olyan terméket létrehozni, amely 
nemcsak címinformációs eszközként szolgál, hanem számos előnyt kínál a Galántán állandó lak-
hellyel rendelkező lakosoknak. Több hónapos fejlesztés, számos találkozó, szakértőkkel és fejlesz-
tőkkel folytatott konzultáció és hosszú órákig tartó koncepcióalkotás eredménye a galántai lakosok 
kártyája – a GalaKARTA. A név megalkotásában a lakosok is részt vettek egy szavazás keretében.
Mi is az a GalaKARTA? A GalaKARTA a 21. század követelményeinek megfelelő digitális és fizi-
kai formában is igényelhető hűségkártya számos előnnyel és kedvezménnyel az állandó lakhellyel 

rendelkező galántai lakosoknak. Előnyeit a város hatáskörébe tartozó kulturális és szociális intézmé-
nyeken kívül a projektben részt vevő helyi vállalkozásoknál is igénybe lehet venni. A digitális kártya létrehozása ingyenes és havidíjmen-
tes. Nem kell mennie sehová, a regisztrációt otthona kényelméből is elvégezheti. Csak létre kell hozni egy fiókot, és a digitális kártya már 
le is tölthető.  A kártya fizikai formája elsősorban azoknak lesz elérhető, akiknek nincs lehetőségük a kártya digitális formáját használni 
a mobiltelefonjukon. A következő számban átfogóan bemutatjuk a GalaKARTA projektet, és további információkat közlünk a konkrét 
előnyökről és juttatásokról.
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25 éves a Magyarországi Szlovákok Szövetsége

Kedves Olvasók!

A bérlakások jelenlegi helyzete
Galánta polgármestere, az alpolgármester és a Jogi és Közbe-
szerzési Osztály vezetője a pozsonyi Közlekedési Minisztéri-
umban az Állami Lakásfejlesztési Alap képviselőinek részvéte-
lével megbeszélést folytatott annak kapcsán, hogy a beruházó 
IC Holding s. r. o. arra kérte Galánta városát mint leendő vevőt, 
hogy a vételárat mintegy 1,5 millió euróval emelje meg. Mivel 
ez a kérés a képviselő-testület elfogadott határozata értelmé-
ben a város számára nem volt akceptálható, ezért a lakóházak 
alatti telkek értékéhez viszonyított, adott számú, kölcsönös hi-
tel formájában történő lakásvásárlás is szóba került, továbbá 
a kiépített bekötőút város felőli rendezéséről is tárgyaltak. A 
Közlekedési Minisztérium képviselőivel folytatott tárgyalások 
során nem ajánlották ezt az eljárást a városnak, mivel ezzel 
sértenék a társasházak alatti telekkel kapcsolatos közbeszer-
zés elveit.  Galánta városa ezzel kapcsolatban a Közbeszerzé-
si Hivatal véleményét is kikérte. Ezen okok miatt a város az 
érvényben lévő szerződéses kötelezettségnek megfelelően fog 
eljárni, azaz az összes lakásegység megvásárlását az eredeti 

szerződéses áron vásárolja meg. Ezeket a tényeket közölték 
az IC Holding s. r. o.-val a város polgármesterének személyes 
találkozóján, továbbá megállapodtak a következő lépésekben 
az építés egyes objektumainak használatbavételi engedélyez-
tetését illetően, a további terveket pedig az ezt követő közös 
tárgyalásokon fogják pontosítani. A tárgyalások eredményéről 
tájékoztatni fogjuk a polgárokat.
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A „Ne csak a gyökereink kössenek össze bennünket...”(„Drž-
me spolu nielen koreňmi...“) elnevezésű kulturális találkozó a 
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megrendezésre. Az eseményen közel 200-an vettek részt. Jelen-
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Szlovák Önkormányzat és a Magyarországi Szlovák Szerveze-
tek Uniója képviselői is megtiszteltek bennünket jelenlétükkel. 
Miško Hronec, a Magyarországi Szlovákok Szövetségének 
társalapítója a megalakulás történetéről mesélt, és rövid átte-
kintést nyújtott a szervezet 25 éves tevékenységéről. A beszédek 
után a tótkomlósi Komlóš néptáncegyüttes lépett fel. Egy em-
ber életében 25 év egy nemzedéket jelent. Egy szervezet 25 éves 
fennállása pedig alkalmat a visszatekintésre. Szerettük volna 

kitüntetni azokat a személyeket és szervezeteket, akik nagyban 
hozzájárultak az alföldi szlovákság kultúrájának ápolásához és 
fenntartásához. A díjazottak között volt Galánta városa is, illet-
ve a Magyarországi Szlovákok Szövetségének alapítótagja, Ing. 
Michal Hronec. Venerčanová asszony és férje, valamint Bacov-
ská asszony Komlósról jöttek „kvasienke“ gőzgombócot készí-
teni, igazi alföldi kolbászt is kóstoltunk. A rendezvényen két új 
könyvet is kereszteltünk Michal Hronec tollából. A kísérőprog-
ramban az Alföldi Szlovákság Genealógiai Kutatásáért Egyesü-
let munkatársai, Karol Rebro és Zlatica Domanovská több mint 
30 családfát állított fel az érdeklődőknek. Az esemény a késő 
esti órákba nyúló, baráti társalgással és táncházzal folytatódott 
Dušan Fóka együttesének dallamaira. Köszönjük Galánta váro-
sának, hogy szponzorálta projektünket.

Eva Kmeťová
a Magyarországi Szlovákok Szlovákiai Szövetségének elnöke

A 2023-as év gyorsan eltelt, sokszor nem is volt időnk felfogni a körülöttünk zajló eseményeket. Lapunk kiadását tekintve is sikeres 
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megteszünk azért, hogy a Galántán zajló érdekes és tartalmas tevékenységeknek teret adjunk. A lap készítőiként őszintén 
örülünk az önök érdeklődésének és az újsággal kapcsolatos pozitív visszajelzéseknek, köszönjük ötleteiket, tippjeiket, észrevé-
teleiket, amelyeket figyelemmel követünk és fontosak számunkra. Néhány nap múlva már a karácsony kopogtat az ajtónkon, 
ezért engedjék meg, kedves olvasóink, hogy a Galántai Újság szerkesztőbizottsága és szerkesztősége nevében varázslatos 
ünnepeket kívánjak önöknek családjuk, barátaik, szeretteik körében. Találjanak a fa alatt az ajándékok mellett békes-
séget és megértést, beszélgessenek, örvendeztessék meg egymást. Pihenjenek és emlékezzenek meg azokról is, akik 
már nem lehetnek közöttünk, de továbbra is gondolatainkban élnek. Gyűjtsenek erőt, hogy egészségesen, boldogan 
és elszántan vághassanak neki a következő év kihívásainak. A 2024-es évben kívánok minden kedves olvasónknak 
elsősorban jó egészséget, sikereket a munkában és a magánéletben egyaránt!           
                                                                                               Juraj Stern, a Galántai újság szerkesztőbizottságának elnöke
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A Mikulás érkezését idén is a legkisebbek várták a legjobban. 2023. 
december 2-án lovas kocsin érkezett a városba egy angyal és egy ör-
dög kíséretében. Az eseményt az eddigi évekhez hasonlóan a Váro-
si Művelődési Központ munkatársai és a Templars Slovakia Polgári 
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Mikulás az útját a kórháznál kezdte. A menet megállt a West lakó-
telepen, ahol a gyerekek már türelmetlenül várták. Innen az Észak 
lakótelep felé vette útját, elhaladt a Patria Idősek Otthona mellett, 
végül megérkezett a térre, ahol a gyerekek már nagyon várták őt“ 
– mondta a Városi Művelődési Központ igazgatója, Ing. Anna Kiva-
rothová. A Mikulás-ünnepségnek a karácsonyfa is elengedhetetlen 

része. A város és a fenyőfa díszkivilágításait ünnepélyesen Galánta 
polgármestere, Mgr. Peter Kolek kapcsolta fel. „Lily és Pepe a Ka-
rácsonyi manóskodás (Vianočné škriatkovanie) interaktív program-
mal készültek. Minden gyermek kapott édességet, a karácsonyvárás 
hivatalosan is megkezdődött Galántán. Kovács Christianko, aki-
nek története a Karácsony a JOJ TV-vel vásár Karácsony ajándékba 
(Darované Vianoce) programjának lesz része, a Klub Kvapka köz-
ponttól úszótanfolyamra kapott Mikulás-utalványt. Az ünnepséget 
a Csizmás Kandúr című mese zárta, amelyet a gyerekek a moziban 
néztek meg“ – mondta Ing. Anna Kivarothová. 
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vatón vehettek részt a galántai kórház transzfúziós osztályán. 
A Penta Hospitals Galanta kórház különleges nappal készült 
a végzősöknek. Mivel november a szalagavatók és a diáknapi 
ünnepségek időszaka, a kórház szeretett volna valami egye-
divel kedveskedni a végzős diákoknak, és egy szimbolikus 
szalagavató keretében megköszönni nekik, hogy másokra is 
gondolnak. Ez a kezdeményezés három éve, a világjárvány 
idején született a Penta Hospitals SK kórházaiban, amikor 
nem lehetett szalagavatókat tartani. Mivel a diákok körében 
nagy sikert aratott, mára már hagyománnyá vált. Ünnepé-
lyesen feldíszített helyiségek, alkoholmentes pezsgő, ízletes 
frissítők, ajándékok, zöld szalagos véradói jelvény és sza-
badnap. Ezek várták a végzős, köztük az első alkalommal 
vért adó diákokat november 22-én a galántai kórházban. A 
véradáson a Kodály Zoltán Gimnázium 22 végzős diákja 
vett részt, akik hősies tettükkel megmutatták, hogy tudnak 
és akarnak is segíteni. A véradók minden szükséges infor-
mációt megtalálnak a https://www.procare.sk/darujemkrv/ 
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több mint 200 galántai vállalkozást tömörít. Szerettünk volna egy olyan terméket létrehozni, amely 
nemcsak címinformációs eszközként szolgál, hanem számos előnyt kínál a Galántán állandó lak-
hellyel rendelkező lakosoknak. Több hónapos fejlesztés, számos találkozó, szakértőkkel és fejlesz-
tőkkel folytatott konzultáció és hosszú órákig tartó koncepcióalkotás eredménye a galántai lakosok 
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tes. Nem kell mennie sehová, a regisztrációt otthona kényelméből is elvégezheti. Csak létre kell hozni egy fiókot, és a digitális kártya már 
le is tölthető.  A kártya fizikai formája elsősorban azoknak lesz elérhető, akiknek nincs lehetőségük a kártya digitális formáját használni 
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Egy projektnek köszönhetően a galántai SzNF-
lakótelepi Alapiskola ritka logóval büszkélkedhet

A galántai iskolák hozzájárulnak a 
fiatalok oktatásához és személyiség-
fejlődéséhez. Különböző tevékenysé-
gekbe kapcsolódnak be, amelyek gyak-
ran öregbítik hírnevüket. A galántai 
SzNF-telepi alapiskola nemrég nagy 
kitüntetésben részesült. Az intézmény 
igazgatónője, Mgr. Radka Vrabcová 
matematika és biológia szakon végzett, 
és 20 éve dolgozik az oktatásban. Az 

elmúlt négy évben az iskola igazgató-
helyettese volt, 2023. augusztus 1-től 
pedig az iskola igazgatója. Saját bevallá-
sa szerint ez idő alatt mind szakmailag, 
mind emberileg rengeteg tapasztalatot 
szerzett. Életelve az alázatosság, mint 
mondja: „Csak az alázatos ember ké-
pes haladni, fejleszteni a képességeit és 
szebbé tenni az életet maga körül”.

• Igazgatónő, mit jelent az ön számá-
ra a tanítás? A kezdetektől tanítónő 
szeretett volna lenni vagy fokozatosan 
alakult ki az érdeklődése az oktatás 
iránt?
- A tanár munkája nehéz, de szép hiva-
tás is egyben, már gyerekként nagyon 
közel állt a szívemhez. Kiváló tanáraim 
voltak és elárulom, hogy a családom-
ban is vannak pedagógusok. Láttam, 
hogy a nagynéném milyen szeretettel-

jesen viszonyul a munkájához, javítja a 
füzeteket, készíti elő a foglalkozásokat a 
diákjainak. Ez inspirált arra, hogy a ta-
nári pályát válasszam. Nagyon szeretek 
gyerekekkel dolgozni, tanítani és időt 
tölteni a diákjainkkal. Tapasztalatból 
tudom, hogy nincs az a pénz a világon, 
ami pótolhatná abból a tudatból fakadó 
csodálatos érzést, hogy az a tudás, amit 
átadunk a gyerekeknek, a továbbtanu-
lásukhoz és végső soron a karrierjük-
ben való előmozdulásukhoz fog hozzá-
járulni. A tanítás nem csak arról szól, 
hogy jegyzeteket diktálunk, dolgozatot 
íratunk vagy mosolygunk a gyerekekre. 
Kemény munka, amely koncentrációt 
és szellemi kitartást igényel. A tanuló 
személyiségét tiszteletben tartva, meg-
felelő hozzáállással a tanításhoz a taná-
ri munka számomra megfizethetetlen 
érzéssel jár.

• Hogyan jellemezné az iskolát? Mitől 
egyedi?
- Iskolánkban új elképzelésekkel, kihí-
vásokkal és új ötletekkel kezdtük meg 
az idei tanévet. Történelme a jelenünk 
része, és arra törekszünk, hogy visz-
szahozzuk a minőségi, sikeres és ba-

rátságos, elsősorban a sportra 
összpontosító iskola státuszát. 
Arra törekszünk, hogy a gyere-
keket a sport szeretetére neveljük, 
nemcsak a hagyományos módon, 
hanem a sporttal kapcsolatos kü-
lönböző tevékenységek révén is. 
Ugyanakkor nem szabad elha-
nyagolnunk a minőségi oktatást 
sem. Az erkölcsi értékek kéz a 
kézben járnak a neveléssel, és a 
tanári karnak köszönhetően ezt a 
két prioritást a tanítási folyamat-
ban is össze tudjuk kapcsolni.

• Az iskola sportosztályai az at-
létikára specializálódnak. Hány ilyen 
osztályuk van jelenleg, és hány gyer-
mek látogatja őket? 
- Az atlétika a sportok királynője, te-
vékenységünket ebben a szellemben 
szeretnénk folytatni. Második osztály-
tól kezdve minden évfolyamnak van 
egy sportosztálya. A testnevelés mellett 
ezekben az osztályokban a tanulóknak 
edzéseik is vannak, amelyeken 105 ta-
nuló vesz részt. A szakképzett tanárok 
és edzők által vezetett sportedzéseken 
az általános fizikai felkészülésre épí-
tünk, amelyet a tanulók egyéni képes-
ségei és lehetőségei szerint specializá-
lunk.

• Intézményük elnyerte az Aktív is-
kola (Aktívna škola) logót. Nehéz volt 
megszerezni? 
- Az Aktív Iskola logó egyike azoknak 

a projekteknek, amelyekre méltán va-
gyunk büszkék. A cím és maga a matri-
ca megszerzésének előfeltétele 101 kér-
dés megválaszolása volt 10 témakörben 
(aktív közlekedés, aktív iskolai klub, 
aktív osztályok, testnevelés és sportok-
tatás, sportklubok, sporttanfolyamok, 
tesztelés, iskolai sportversenyek, proak-
tív környezet és étkeztetés). 
A mi iskolánk aktív a testnevelésórákon 
és a szünetekben is. A tanulóknak teret 
és lehetőséget teremtettünk a mozgásra 
a tanítási órák közti szünetekben. Kel-
lemesen meglepődtünk, hogy ez milyen 
sikert aratott a tanulók és a tanárok kö-
rében, öröm látni, ahogy együttműköd-
nek a szünetekben. Úgy vélem, hogy ez 
a kezdeményezés hozzájárul majd a di-
ákok közötti kapcsolatok javításához, 
a szünetekben nem fognak unatkozni, 
hanem játékkal, sporttal tölthetik az 
időt.

• Milyen projekteket sikerült megva-
lósítani az elmúlt időszakban? 
- Mióta az igazgatói funkcióba kerül-
tem, sikerült megvalósítanunk néhány 
nagyszerű tervezetet, többek között a 
Szlovák Köztársaság Oktatásügyi, Tu-
dományos, Kutatási és Sportminiszté-
riuma Ne add fel, beszélj róla! (Nedaj 
sa, hovor o tom!), Edzők az iskolában 
(Tréneri v škole) és a Modulok – rope 
skiping – ugróköteles órák (Moduly – 
rope skiping – hodiny so švihadlami) 
projektjeit. A Nemzeti Sportközpont 
által meghirdetett Be Active – európai 
sporthét (Be Active – európsky týždeň 
športu) projekt és a Szlovák Olimpiai 
Bizottság Olimpiai sokoldalúsági jel-
vény (Olympijský odznak všestrannos-
ti) és az I. szintű gyermekatlétika (Det-
ská atletika na I. stupni) tervezetek is 
megvalósításra kerültek.

- R - 
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Benyújtott pályázatok áttekintése
Galánta váro-
sa a 2023-as év 
elejétől aktívan 
keresi a költ-
ségvetési for-
rásokon kívüli 
f inanszírozási 
lehetőségeket. 
Számos meg-
hirdetett pályá-
zatra reagált, 
és több olyan 

projektet nyújtott be, amelyek ha jóváha-
gyásra kerülnek, jelentősen hozzájárul-
nak majd a város fejlődéséhez. Az egyik 
legjelentősebb projekt a neogótikus kas-
tély felújítását célozza meg, amellyel Ga-
lánta 5 millió eurót igényel a „Galántai 
neogótikus kastély energiafogyasztásá-
nak csökkentése” elnevezésű projektre. 
A pályázatot a Helyreállítási terv felhívá-
sára nyújtották be, és még nem értékelték 
ki. Ha a projektet jóváhagyják, felújítják 
az épület fő részét, a külső homlokzatot, 
kicserélik és restaurálják az ablakokat 
és ajtókat, az eredeti vakolatot, padlót, 
világítást, vezetékeket és az egész épü-
let fűtését hőszivattyúkkal oldják meg, 
ami akár 70%-kos energiamegtakarí-
tást is eredményezhet. Az „Esterházy 
család öröksége – a történelem meg-
őrzése a jövő nemzedékek számára” 
projekttel a város az Interreg SK-HU 
program 1 millió eurós támogatását pá-
lyázta meg. Az összegből felújítanák a 
Reneszánsz Kastély homlokzatát, a há-
zasságkötő termet és a mellékhelyisége-
ket. Ezt a tervezetet a város Tata és Zselíz 
városokkal együttműködve nyújtotta be. 
Mivel ez egy nemzetközi projekt, tervei 
között szerepel majd a kulturális rendez-
vények szervezése is. A város rendelke-
zésére bocsátanak egy mobil színpadot, 
amelyet a projekttevékenységeket támo-
gató kulturális rendezvények keretében 
tud majd használni. Galánta a Kulturális 
Minisztérium Újítsuk fel az otthonun-
kat (Obnovme si svoj dom) projektjét is 
megpályázta. Ha a város megkapja a tá-
mogatást, az összeget a kastély eredeti 
történelmi erődítményének kutatására 
és helyreállítására fordítják. A Szlovákia 

Operatív Program felhívására reagálva a 
város 1,2 millió eurós projekttervet nyúj-
tott be az amfi teátrum átfogó felújítá-
sára. Jóváhagyása esetén a nézőtér teljes 
felújítása, részleges fedése, a színpad, a ve-
títőterem és a mellékhelyiségek rekonst-
rukciója valósul meg. A projektterv jelen-
leg értékelés alatt áll. A sportot a város a 
„Galántai SzNF-lakótelepi Alapiskola 
sportkomplexumának rekonstrukciója” 
projekttel szeretné támogatni. A terület 
felújítása modern és minőségi sportfel-
szerelést biztosítana nemcsak az iskola 
diákjai, hanem Galánta minden lakosa 
számára. A sikeres projektek között sze-
repel „A migrációs kihívások megoldása 
Galánta városában” melynek köszön-
hetően a város 572 000,00 euró vissza 
nem térítendő pénzügyi hozzájárulást 
kapott. A Nagyszombat megye pályázati 
felhívására benyújtott két projektünk is 
sikeres volt. A „Galánta város 2022-es 
díjátadó ünnepsége” elnevezésű projekt 
célja Galánta 2022-es évi jelentős szemé-

lyiségeinek, sportolóinak kitüntetése és 
díjazása volt. Egy másik sikeres projekt, 
amelynek megvalósítására a város tá-
mogatást kapott a Nagyszombati megyé-
től az “Európai mobilitási hét – egy nap 
autók nélkül Galánta főutcáján” volt. A 
Környezetvédelmi Alaphoz benyújtott 
projekttervek még nem kerültek elbírá-
lásra, de jóváhagyásuk esetén a Galántai 
Közterület-fenntartó Vállalat új fűnyíró-
val és egy teleszkópos rakodógéppel gaz-
dagodik. A város igyekszik támogatni az 
alapiskolákat is. Több projektet nyújtott 
be az általános iskolák rekonstrukció-
jára és korszerűsítésére. Amennyiben 

az SzNF-lakótelepi Alapiskola korsze-
rűsítése és rekonstrukciója elnevezésű 
projekt sikeres lesz, az elnyert összegből 
felújítják az iskola tornatermét, beleértve 
a padlózat cseréjét, a világítás, szigetelés, 
fűtés korszerűsítését és a sporteszközök 
cseréjét. Felújítják az öltözőket, új szek-
rényekkel és padokkal szerelik fel (a teret 
akadálymentesen alakítanák ki). A kor-
szerűsítés második szakaszában a fi zikai 
szaktanterem és szertár felújítására kerül 
sor, új felszereléseket vásárolnak. A har-
madik szakaszban az iskola konyháját és 
étkezőjét is szeretnék felújítani. Ameny-
nyiben a G. Dusík Alapiskola korsze-
rűsítése és rekonstrukciója projekt zöld 
utat kap, a tanulók és a tanárok prak-
tikus szekrényekkel és tárolóhelyekkel 
ellátott öltözőket kapnak. Az iskola 3 új 
tanteremmel bővül – egy angol nyelvi 
és informatikai szaktanterem új felsze-
reléssel és IKT-technológiával, valamint 
egy új szabadtéri tanterem épül az iskola 
átriumában. A korszerűsítés részeként 2 

felvonó kerül felújításra, amelyek jelen-
leg csak teherfelvonóként üzemelnek, 
a felújítást követően személyszállításra 
is alkalmasak lesznek, hozzájárulva 
ezzel az épület akadálymentesítéséhez. 
Az iskola konyhája is korszerűsítés-
re kerül, felújítják az étkezde padló-
ját és mennyezetburkolatát, a zajszint 
csökkentése érdekében a mennyezetet 
hangszigetelik. A Kodály Zoltán Ma-
gyar Tanítási Nyelvű Alapiskolát is 
korszerűsítik, ha az erre a célra benyúj-

tott projektet jóváhagyják. Új akadály-
mentesített összekötő folyosót építenek, 
amely az iskola épületét a tornateremmel 
és az étkezdével köti össze. Ezt az épületet 
függesztett rendszerű szekrényekkel sze-
relnék fel. A korszerűsítés második szaka-
szában a kazánház felújítása van tervben 
– a meglévő kazánokat és a technológiai 
berendezések egy részét lecserélik. A ké-
szülő projekttervek között, amelyekhez a 
város külső pénzügyi források bevonását 
tervezi, szerepel a buszpályaudvar átfogó 
rekonstrukciója, valamint a város óvodá-
inak és alapiskoláinak kapacitásbővítése.

PhDr.Marcela Mazsárová
projektmenedzser

Az év végéhez közeledve szinte mindannyian számot vetünk az elmúlt évvel, és hálát adunk 
azokért a dolgokért, amelyek gazdagították vagy előmozdították életünket. Szeretnénk köszö-
netet mondani mindazoknak, akik hozzájárultak a ruharaktár működtetéséhez. Az önkénte-
seknek, akik idejüket és energiájukat áldozták a rászorulók megsegítésére, az adakozóknak, 
akik ruhákat és egyéb háztartási cikkeket adományoztak, Galánta városának, hogy anyagi tá-
mogatásával hozzájárult a fenntartási költségek térítéséhez, és nem utolsósorban a Samsung 
vállalatnak, hogy tisztálkodási és élelmiszercsomagokkal támogatott bennünket. Önzetlen cse-
lekedetükkel szebbé tették a Földet, egy olyan hellyé, ahol az emberi jóság a segíteni akarással 
párosul. Hatalmas KÖSZÖNET jár mindenkinek a segítségért. Galánta város támogatásának 
köszönhetően több csodálatos délutánon vehettünk részt ukrajnai és hátrányos helyzetű csa-
ládok gyermekeivel különböző kreatív műhelyekben, új barátságok és kapcsolatok szövődtek, 
áthidalva a nemzeti, kulturális és etnikai különbségeket. Az új évben minden jóakaratú embert 
arra szeretnénk kérni, hogy segítsen nekünk segíteni. Folyamatosan szükségünk van önkén-
tesekre, akik segítő kezet nyújtanak, és örömmel vennénk, ha támogatói bázisunk új tagokkal 
bővülne.  Szeretteik körében eltöltött, áldott ünnepeket kívánunk önöknek. Még egyszer kö-
szönjük, hogy segít nekünk segíteni. A segítség végül is a legcsodálatosabb ajándék, mind az 
adakozó, mind a megajándékozott számára.                 Jóindulat Polgári Társulás (OZ Dobroprajnosť)

A segítség a legszebb ajándék
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Egy projektnek köszönhetően a galántai SzNF-
lakótelepi Alapiskola ritka logóval büszkélkedhet

A galántai iskolák hozzájárulnak a 
fiatalok oktatásához és személyiség-
fejlődéséhez. Különböző tevékenysé-
gekbe kapcsolódnak be, amelyek gyak-
ran öregbítik hírnevüket. A galántai 
SzNF-telepi alapiskola nemrég nagy 
kitüntetésben részesült. Az intézmény 
igazgatónője, Mgr. Radka Vrabcová 
matematika és biológia szakon végzett, 
és 20 éve dolgozik az oktatásban. Az 

elmúlt négy évben az iskola igazgató-
helyettese volt, 2023. augusztus 1-től 
pedig az iskola igazgatója. Saját bevallá-
sa szerint ez idő alatt mind szakmailag, 
mind emberileg rengeteg tapasztalatot 
szerzett. Életelve az alázatosság, mint 
mondja: „Csak az alázatos ember ké-
pes haladni, fejleszteni a képességeit és 
szebbé tenni az életet maga körül”.

• Igazgatónő, mit jelent az ön számá-
ra a tanítás? A kezdetektől tanítónő 
szeretett volna lenni vagy fokozatosan 
alakult ki az érdeklődése az oktatás 
iránt?
- A tanár munkája nehéz, de szép hiva-
tás is egyben, már gyerekként nagyon 
közel állt a szívemhez. Kiváló tanáraim 
voltak és elárulom, hogy a családom-
ban is vannak pedagógusok. Láttam, 
hogy a nagynéném milyen szeretettel-

jesen viszonyul a munkájához, javítja a 
füzeteket, készíti elő a foglalkozásokat a 
diákjainak. Ez inspirált arra, hogy a ta-
nári pályát válasszam. Nagyon szeretek 
gyerekekkel dolgozni, tanítani és időt 
tölteni a diákjainkkal. Tapasztalatból 
tudom, hogy nincs az a pénz a világon, 
ami pótolhatná abból a tudatból fakadó 
csodálatos érzést, hogy az a tudás, amit 
átadunk a gyerekeknek, a továbbtanu-
lásukhoz és végső soron a karrierjük-
ben való előmozdulásukhoz fog hozzá-
járulni. A tanítás nem csak arról szól, 
hogy jegyzeteket diktálunk, dolgozatot 
íratunk vagy mosolygunk a gyerekekre. 
Kemény munka, amely koncentrációt 
és szellemi kitartást igényel. A tanuló 
személyiségét tiszteletben tartva, meg-
felelő hozzáállással a tanításhoz a taná-
ri munka számomra megfizethetetlen 
érzéssel jár.

• Hogyan jellemezné az iskolát? Mitől 
egyedi?
- Iskolánkban új elképzelésekkel, kihí-
vásokkal és új ötletekkel kezdtük meg 
az idei tanévet. Történelme a jelenünk 
része, és arra törekszünk, hogy visz-
szahozzuk a minőségi, sikeres és ba-

rátságos, elsősorban a sportra 
összpontosító iskola státuszát. 
Arra törekszünk, hogy a gyere-
keket a sport szeretetére neveljük, 
nemcsak a hagyományos módon, 
hanem a sporttal kapcsolatos kü-
lönböző tevékenységek révén is. 
Ugyanakkor nem szabad elha-
nyagolnunk a minőségi oktatást 
sem. Az erkölcsi értékek kéz a 
kézben járnak a neveléssel, és a 
tanári karnak köszönhetően ezt a 
két prioritást a tanítási folyamat-
ban is össze tudjuk kapcsolni.

• Az iskola sportosztályai az at-
létikára specializálódnak. Hány ilyen 
osztályuk van jelenleg, és hány gyer-
mek látogatja őket? 
- Az atlétika a sportok királynője, te-
vékenységünket ebben a szellemben 
szeretnénk folytatni. Második osztály-
tól kezdve minden évfolyamnak van 
egy sportosztálya. A testnevelés mellett 
ezekben az osztályokban a tanulóknak 
edzéseik is vannak, amelyeken 105 ta-
nuló vesz részt. A szakképzett tanárok 
és edzők által vezetett sportedzéseken 
az általános fizikai felkészülésre épí-
tünk, amelyet a tanulók egyéni képes-
ségei és lehetőségei szerint specializá-
lunk.

• Intézményük elnyerte az Aktív is-
kola (Aktívna škola) logót. Nehéz volt 
megszerezni? 
- Az Aktív Iskola logó egyike azoknak 

a projekteknek, amelyekre méltán va-
gyunk büszkék. A cím és maga a matri-
ca megszerzésének előfeltétele 101 kér-
dés megválaszolása volt 10 témakörben 
(aktív közlekedés, aktív iskolai klub, 
aktív osztályok, testnevelés és sportok-
tatás, sportklubok, sporttanfolyamok, 
tesztelés, iskolai sportversenyek, proak-
tív környezet és étkeztetés). 
A mi iskolánk aktív a testnevelésórákon 
és a szünetekben is. A tanulóknak teret 
és lehetőséget teremtettünk a mozgásra 
a tanítási órák közti szünetekben. Kel-
lemesen meglepődtünk, hogy ez milyen 
sikert aratott a tanulók és a tanárok kö-
rében, öröm látni, ahogy együttműköd-
nek a szünetekben. Úgy vélem, hogy ez 
a kezdeményezés hozzájárul majd a di-
ákok közötti kapcsolatok javításához, 
a szünetekben nem fognak unatkozni, 
hanem játékkal, sporttal tölthetik az 
időt.

• Milyen projekteket sikerült megva-
lósítani az elmúlt időszakban? 
- Mióta az igazgatói funkcióba kerül-
tem, sikerült megvalósítanunk néhány 
nagyszerű tervezetet, többek között a 
Szlovák Köztársaság Oktatásügyi, Tu-
dományos, Kutatási és Sportminiszté-
riuma Ne add fel, beszélj róla! (Nedaj 
sa, hovor o tom!), Edzők az iskolában 
(Tréneri v škole) és a Modulok – rope 
skiping – ugróköteles órák (Moduly – 
rope skiping – hodiny so švihadlami) 
projektjeit. A Nemzeti Sportközpont 
által meghirdetett Be Active – európai 
sporthét (Be Active – európsky týždeň 
športu) projekt és a Szlovák Olimpiai 
Bizottság Olimpiai sokoldalúsági jel-
vény (Olympijský odznak všestrannos-
ti) és az I. szintű gyermekatlétika (Det-
ská atletika na I. stupni) tervezetek is 
megvalósításra kerültek.
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projektet nyújtott be, amelyek ha jóváha-
gyásra kerülnek, jelentősen hozzájárul-
nak majd a város fejlődéséhez. Az egyik 
legjelentősebb projekt a neogótikus kas-
tély felújítását célozza meg, amellyel Ga-
lánta 5 millió eurót igényel a „Galántai 
neogótikus kastély energiafogyasztásá-
nak csökkentése” elnevezésű projektre. 
A pályázatot a Helyreállítási terv felhívá-
sára nyújtották be, és még nem értékelték 
ki. Ha a projektet jóváhagyják, felújítják 
az épület fő részét, a külső homlokzatot, 
kicserélik és restaurálják az ablakokat 
és ajtókat, az eredeti vakolatot, padlót, 
világítást, vezetékeket és az egész épü-
let fűtését hőszivattyúkkal oldják meg, 
ami akár 70%-kos energiamegtakarí-
tást is eredményezhet. Az „Esterházy 
család öröksége – a történelem meg-
őrzése a jövő nemzedékek számára” 
projekttel a város az Interreg SK-HU 
program 1 millió eurós támogatását pá-
lyázta meg. Az összegből felújítanák a 
Reneszánsz Kastély homlokzatát, a há-
zasságkötő termet és a mellékhelyisége-
ket. Ezt a tervezetet a város Tata és Zselíz 
városokkal együttműködve nyújtotta be. 
Mivel ez egy nemzetközi projekt, tervei 
között szerepel majd a kulturális rendez-
vények szervezése is. A város rendelke-
zésére bocsátanak egy mobil színpadot, 
amelyet a projekttevékenységeket támo-
gató kulturális rendezvények keretében 
tud majd használni. Galánta a Kulturális 
Minisztérium Újítsuk fel az otthonun-
kat (Obnovme si svoj dom) projektjét is 
megpályázta. Ha a város megkapja a tá-
mogatást, az összeget a kastély eredeti 
történelmi erődítményének kutatására 
és helyreállítására fordítják. A Szlovákia 

Operatív Program felhívására reagálva a 
város 1,2 millió eurós projekttervet nyúj-
tott be az amfi teátrum átfogó felújítá-
sára. Jóváhagyása esetén a nézőtér teljes 
felújítása, részleges fedése, a színpad, a ve-
títőterem és a mellékhelyiségek rekonst-
rukciója valósul meg. A projektterv jelen-
leg értékelés alatt áll. A sportot a város a 
„Galántai SzNF-lakótelepi Alapiskola 
sportkomplexumának rekonstrukciója” 
projekttel szeretné támogatni. A terület 
felújítása modern és minőségi sportfel-
szerelést biztosítana nemcsak az iskola 
diákjai, hanem Galánta minden lakosa 
számára. A sikeres projektek között sze-
repel „A migrációs kihívások megoldása 
Galánta városában” melynek köszön-
hetően a város 572 000,00 euró vissza 
nem térítendő pénzügyi hozzájárulást 
kapott. A Nagyszombat megye pályázati 
felhívására benyújtott két projektünk is 
sikeres volt. A „Galánta város 2022-es 
díjátadó ünnepsége” elnevezésű projekt 
célja Galánta 2022-es évi jelentős szemé-

lyiségeinek, sportolóinak kitüntetése és 
díjazása volt. Egy másik sikeres projekt, 
amelynek megvalósítására a város tá-
mogatást kapott a Nagyszombati megyé-
től az “Európai mobilitási hét – egy nap 
autók nélkül Galánta főutcáján” volt. A 
Környezetvédelmi Alaphoz benyújtott 
projekttervek még nem kerültek elbírá-
lásra, de jóváhagyásuk esetén a Galántai 
Közterület-fenntartó Vállalat új fűnyíró-
val és egy teleszkópos rakodógéppel gaz-
dagodik. A város igyekszik támogatni az 
alapiskolákat is. Több projektet nyújtott 
be az általános iskolák rekonstrukció-
jára és korszerűsítésére. Amennyiben 

az SzNF-lakótelepi Alapiskola korsze-
rűsítése és rekonstrukciója elnevezésű 
projekt sikeres lesz, az elnyert összegből 
felújítják az iskola tornatermét, beleértve 
a padlózat cseréjét, a világítás, szigetelés, 
fűtés korszerűsítését és a sporteszközök 
cseréjét. Felújítják az öltözőket, új szek-
rényekkel és padokkal szerelik fel (a teret 
akadálymentesen alakítanák ki). A kor-
szerűsítés második szakaszában a fi zikai 
szaktanterem és szertár felújítására kerül 
sor, új felszereléseket vásárolnak. A har-
madik szakaszban az iskola konyháját és 
étkezőjét is szeretnék felújítani. Ameny-
nyiben a G. Dusík Alapiskola korsze-
rűsítése és rekonstrukciója projekt zöld 
utat kap, a tanulók és a tanárok prak-
tikus szekrényekkel és tárolóhelyekkel 
ellátott öltözőket kapnak. Az iskola 3 új 
tanteremmel bővül – egy angol nyelvi 
és informatikai szaktanterem új felsze-
reléssel és IKT-technológiával, valamint 
egy új szabadtéri tanterem épül az iskola 
átriumában. A korszerűsítés részeként 2 

felvonó kerül felújításra, amelyek jelen-
leg csak teherfelvonóként üzemelnek, 
a felújítást követően személyszállításra 
is alkalmasak lesznek, hozzájárulva 
ezzel az épület akadálymentesítéséhez. 
Az iskola konyhája is korszerűsítés-
re kerül, felújítják az étkezde padló-
ját és mennyezetburkolatát, a zajszint 
csökkentése érdekében a mennyezetet 
hangszigetelik. A Kodály Zoltán Ma-
gyar Tanítási Nyelvű Alapiskolát is 
korszerűsítik, ha az erre a célra benyúj-

tott projektet jóváhagyják. Új akadály-
mentesített összekötő folyosót építenek, 
amely az iskola épületét a tornateremmel 
és az étkezdével köti össze. Ezt az épületet 
függesztett rendszerű szekrényekkel sze-
relnék fel. A korszerűsítés második szaka-
szában a kazánház felújítása van tervben 
– a meglévő kazánokat és a technológiai 
berendezések egy részét lecserélik. A ké-
szülő projekttervek között, amelyekhez a 
város külső pénzügyi források bevonását 
tervezi, szerepel a buszpályaudvar átfogó 
rekonstrukciója, valamint a város óvodá-
inak és alapiskoláinak kapacitásbővítése.

PhDr.Marcela Mazsárová
projektmenedzser

Az év végéhez közeledve szinte mindannyian számot vetünk az elmúlt évvel, és hálát adunk 
azokért a dolgokért, amelyek gazdagították vagy előmozdították életünket. Szeretnénk köszö-
netet mondani mindazoknak, akik hozzájárultak a ruharaktár működtetéséhez. Az önkénte-
seknek, akik idejüket és energiájukat áldozták a rászorulók megsegítésére, az adakozóknak, 
akik ruhákat és egyéb háztartási cikkeket adományoztak, Galánta városának, hogy anyagi tá-
mogatásával hozzájárult a fenntartási költségek térítéséhez, és nem utolsósorban a Samsung 
vállalatnak, hogy tisztálkodási és élelmiszercsomagokkal támogatott bennünket. Önzetlen cse-
lekedetükkel szebbé tették a Földet, egy olyan hellyé, ahol az emberi jóság a segíteni akarással 
párosul. Hatalmas KÖSZÖNET jár mindenkinek a segítségért. Galánta város támogatásának 
köszönhetően több csodálatos délutánon vehettünk részt ukrajnai és hátrányos helyzetű csa-
ládok gyermekeivel különböző kreatív műhelyekben, új barátságok és kapcsolatok szövődtek, 
áthidalva a nemzeti, kulturális és etnikai különbségeket. Az új évben minden jóakaratú embert 
arra szeretnénk kérni, hogy segítsen nekünk segíteni. Folyamatosan szükségünk van önkén-
tesekre, akik segítő kezet nyújtanak, és örömmel vennénk, ha támogatói bázisunk új tagokkal 
bővülne.  Szeretteik körében eltöltött, áldott ünnepeket kívánunk önöknek. Még egyszer kö-
szönjük, hogy segít nekünk segíteni. A segítség végül is a legcsodálatosabb ajándék, mind az 
adakozó, mind a megajándékozott számára.                 Jóindulat Polgári Társulás (OZ Dobroprajnosť)

A segítség a legszebb ajándék
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Galánta szülöttei és egyéniségei

Vitathatatlan, hogy MUDr. Alena Šimaljáková egyike városunk fontos 
személyiségeinek. Már közel három év telt el azóta, hogy örökre itt hagyott bennünket

1935. június 12-én született, szülei Mária és Karel Miler. A 
második világháború után a pozsonyi Grössling utcai gim-
náziumban tanult. Két tragikus eseményt is elszenvedett ta-
nulmányai során, elhunyt az édesanyja, később pedig súlyos 
baleset érte, amely után több mint egy évig kórházi kezelésre 
szorult. A gimnázium befejezése után úgy döntött, hogy a po-
zsonyi Comenius Egyetem orvostudományi karán folytatja ta-
nulmányait, ahol 1959-ben az akkori évfolyam négy hallgatója 
közül az egyetlen nőként vörös diplomával végzett. Az orvosi 
pályára édesanyja súlyos betegsége és sa-
ját balesete – 1951-ben majdnem életét 
vesztette, amikor egy trolibusz kere-
ke alá esett – terelte. Tanulmányait 
belgyógyászati, szociálisgyógyásza-
ti, serdülőgyógyászati és általános 
orvostani szakvizsgával egészítette 
ki, valamint számos tanfolyamon, to-
vábbképzésen és szakmai konferencián 
vett részt.
Egyetemi tanulmányai befejezése után 
ismerkedett meg későbbi férjével, 
PhMr. Ján Šimaljákkal. Közös gyer-
mekük, Richard 1962-ben született. 
A sors azonban nem volt kegyes. 
1966 karácsonyán férje és négyéves 
fiának édesapja autóbalesetben el-
hunyt. Gyászát kemény munkával és 
tanulással próbálta enyhíteni. Sok jó 
ember segítette őt kisfia nevelésé-
ben, muszáj megemlítenem a 
mi mosolygós, kedves Zsuzsi-
néninket, aki mindig megértő 
volt, kész segíteni mások gond-
jain. A végsőkig barátnők voltak, amikor is egy karácsonyon 
a sors ismét közbeszólt, és kiragadta Zsuzsa asszonyt szerettei 
köréből.

Sok évvel férje halála után a doktornőre újra rátalált a szere-
lem, amely jóban-rosszban együtt töltött 48 évig tartott. Életét 
RNDr. Július Jakab úrral kötötte össze, és 1977-ben megszü-
letett kislányuk, Jana. Teltek az évek, fia a doktornő nyomdo-
kaiba lépett, Turócszentmártonon (Martin) végzett orvostu-
dományi karon. Feleségével, Máriával két unokával – Richard 
és Karolína – örvendeztették meg a doktornőt. Később három 

dédunokája is született: Elena, Richard és Arnold. Lánya, Jana 
befejezte főiskolai tanulmányait. Férjével, Milannal egy kis-
lányuk, Alena Charlotte született. A kisunoka világrajöttét a 
doktornő sajnos már nem érte meg.

MUDr. Alena Šimaljáková doktornőre azonban legtöbben az 
emberéletek megmentéséért végzett elhivatottsága és érdemi 
munkája miatt emlékeznek. Munkásságát a Nagyszombati 
Megyei Egészségügyi Központ (KÚNZ) sebészeti és belgyó-
gyászati osztályán kezdte, később a Nyitrai Megyei Egészség-
ügyi Központ (KÚNZ) infektológiai és onkológiai osztályán, a 
vágsellyei kórház belgyógyászati osztályán és a Királyi (Horná 
Kráľová) – Köpösd (Hájske) járási egészségügyi központban 
dolgozott.

1963-tól 1973-ig a Galántai Területi Egészségügyi Központ 
(OÚNZ) igazgatója volt, közbenjárásával számos egészség-

ügyi intézmény épült a galántai járásban, 
többek között a galántai kórház, a vág-

sellyei kórház, a szeredi poliklinika, a 
negyedi, a diószegi, tallósi egészség-

ügyi központok.... és mások. Számos 
tisztséget és munkakört töltött be. 

Sok éven át a Regionális Katonai 
Igazgatóság orvosaként dolgo-

zott, és még hosszan sorolhat-
nánk. Számtalan kitüntetést, 
érmet, díjat és elismerést ka-

pott. Alapítója volt a Szlovák 
Orvostársaságnak és galántai 

kihelyezettségének, tagja volt a 
serdülőgyógyászati társaságnak, a 
serdülőgyógyászat regionális szak-
értője volt.

A doktornő családja iránti szeretete mellett életét az orvoslás-
nak, a betegeknek szentelte. Mindig a páciensek szükségleteit 
tartotta szem előtt, a végsőkig ehhez tartotta magát, 2021-ben 
hunyt el. Alázatos ember volt, aki szerette és tisztelte az emberi 
értékeket. Egy kivételes nőt veszítettünk el személyében. 
Szeretném egy idézettel zárni: „Csak az az ember hal meg, aki 
semmit sem tett az életében. Az, aki nem saját magáért, hanem 
mindenkiért cselekedett, itt marad...”.

A család elbeszélése alapján összeállította: Juraj Stern

Fotó: JS
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Régi iskolák Galántán

A 20. század elején Galántán csak egyházi (katolikus és zsidó) is-
kolák működtek. A templom mögötti katolikus iskola két osztálya 
már 1903-ban túlzsúfolt volt, egy osztályba 70-80 gyerek is járt. A 
város 1906-ban azt tervezte, hogy az iskolát átveszi az egyháztól, és 
polgáriskolává alakítja, amelyet végül a park mögötti városi majoron 
építettek fel. Idővel azonban ez az épület sem bizonyult elég nagynak, 
ezért 1932-ben kibővítették egy tanteremmel. Az utca, amelyben az 
épület áll, a mai napig az Iskola utca (Školská ulica) nevet viseli.
Az iskolát 1944 őszén kiürítették, és katonai kórházat létesítettek 
benne.  A galántai szlovák iskolát, amelyet Kolísek iskolájának (Ko-

lískova škola) is neveztek, 1925-ben a Szlovák Liga építtette a kastély 
melletti parktól leválasztott telken. Az intézmény Alois Kolísek ró-
mai katolikus pap, történész és szlovákbarát nevét viselte, aki hozzá-
járult a kisebbségi oktatás megteremtéséhez Dél-Szlovákiában.
1946. szeptember 1-jétől ebben az épületben szlovák gimnázium mű-
ködött. A két épület, amely sok éven át szolgált oktatási intézmény-
ként, a mai napig áll. 

Szöveg és fénykép: Pekarovič György

Álljunk meg egy szóra... a Galántai Városi Rendőrség parancsnokával

Hogyan birkózott meg Galánta a parkolást 
szabályozó törvénymódosítással?

Idén október 1-jén hatályba lépett a 
közúti közlekedésről szóló 8/2009. sz. 
törvény módosítása, amely jelentősen 
megváltoztatja a járdán történő par-
kolás szabályait. Ez a módosítás ál-
talános tilalmat ír elő a gépjárművek 
járdán történő parkolására, kivételt 
ez alól a parkolást engedélyező köz-
lekedési táblákkal megjelölt helyek 
képeznek. Bár a törvény módosítá-
sa már több mint egy éve hatályban 
van, szeptember 30-ig volt egy átme-
neti időszak, amely alatt az önkor-
mányzatoknak meg kellett oldaniuk 
a falvakban és városokban a parkolási 
problémákat, és fel kellett készülniük 
a módosítás megvalósítására. Hogyan 
érintette ez a módosítás Galánta váro-
sát? Érvényesül-e a parkolási tilalom 
minden járdán? Miroslav Grell, a vá-

rosi rendőrség parancsnoka ismertette 
a parkolással kapcsolatos helyzetet Ga-
lántán. „A városban több olyan járdánk 
is van, amelyet már régóta parkolásra 
használnak. Mivel ezek alatt nem fut 
műszaki hálózat, a város vezetősége a 
városi rendőrséggel egyeztetve engedé-
lyezi a gépjárművek parkolását ezeken 
a helyeken.“ A városban tehát több jár-
dán is lehet parkolni. „Eddig csak ott 
engedélyeztük a parkolást, ahol az nem 

veszélyeztette a gyalogosok biztonsá-
gát. Tehát nem töröltünk el egyetlen 
parkolóhelyet sem, inkább legalizáltuk 
azokat, ahol ez lehetséges és biztonsá-
gos volt“ – mondta Miroslav Grell. Eze-
ket a helyeket fokozatosan a parkolást 
engedélyező közúti táblákkal jelölik 
majd. Hol lehet tehát Galántán a járdán 
parkolni? Az autósok a járdákon par-

kolhatnak majd az Észak lakótelepen, a 
Béke utcában, az SzNF-lakótelepen az 
alapiskola és a művészeti alapiskola kö-
zött, három helyen pedig a Forradalmi 
lakónegyedben. „Azért engedélyeztük a 
parkolást ezeken a helyeken, mert már 
régóta használják, biztonságosak, és pa-
nasz sem érkezett ezügyben“ – magya-
rázta a városi rendőrség parancsnoka, 
elmondása szerint eddig nem észleltek 
jelentős problémákat a módosítás ha-
tékonyságával kapcsolatban. „Még ha 
kezdetben voltak is szabálysértések, 
ezeket a legtöbb esetben figyelmez-
tetés formájában kezeltük, a sofőrök 
többnyire fegyelmezettek. Azonban 
minden helyzetet egyénileg értéke-
lünk, szabálysértés esetén 50 euróig 
terjedő helyszíni bírságot szabhatunk 
ki, közigazgatási eljárásban a bírság 
összege a kihágás súlyosságtól függ“ 
– mondta Miroslav Grell, aki a járdák 
fontosságát is hangsúlyozta. „A járdák 
a gyalogosoknak vannak kijelölve, ha 
a parkolás miatt megrongálódnak, az a 
járművekben és az infrastruktúrában is 
kárt tehet. Ezt mindenképp szeretnénk 
elkerülni, ezért minden erőnkkel azon 
vagyunk, hogy a hasonló helyzeteket 
megelőzzük, és fenntartsuk a biztonsá-
got városunkban“ – mondta.

- R -
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A galántai kórház kiváló szemészeti központja a minőségre 
és a személyre szabott ellátásra helyezi a hangsúlyt

A galántai Szent Lukács Kórház szem-
sebészete MUDr. Kardos László érke-
zésével jelentős fejlődésnek indult. A 
vágsellyei születésű orvos a pozsonyi 
orvostudományi kar elvégzése után a 
galántai kórházban kezdett el szem-
sebészettel foglalkozni. Tizenöt évvel 
később Nyitrán, egy újonnan nyitott 
szemészeti magánklinikán folytatta 
munkásságát. Amikor azonban 2016-
ban a galántai kórház felajánlotta, hogy 
ott egy modern szemészeti központot 
hoz létre, nem habozott, és visszatért az 
egynapos szemsebészet főorvosaként. 
Arról, hogy miért is ilyen népszerű a 
szemészeti központ egész Szlovákiában, 
MUDr. Kardos László mesélt nekünk.

• Doktor úr, az Ön hozzájárulása a 
szemmikrosebészet területén felbe-
csülhetetlen értékű lépés egy modern 
és élvonalbeli szemészeti központ ki-
alakítása felé. Hogyan sikerült létre-
hozni, és mi mindennel van felszerel-
ve ez az osztály?
- Amikor 2016-ban beléptem, foko-
zatosan bővítettük a portfóliónkat, a 
személyzetünket, biztosítottuk a leg-
jobb minőségű és legmodernebb mű-
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villanyszerelőnek, akinek a közellátás 
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némi alázattal, tapasztalattal, de jó-
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lülmúlja a műtét kockázatát. A kocká-
zatnak minimálisnak kell lennie, és a 
pácienst mindenről tájékoztatni kell.
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hogy ilyen kiváló szemészeti központ-
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rében?  
- Úgy gondolom, hogy egy ilyen köz-
pont sikeres működéséhez három 
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megfelelő hely, képzett személyzet és 
minőségi műszerek. Nagyon örülök, 
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sítjük, mivel ezek azok a tulajdonságok, 
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ellátást nyújtsuk a pácienseinknek. A 
betegek bizalma és elégedettsége szá-
munkra az első.
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A Michal Dočolmanský Nemesnebojszai Nappali 
Központ tagjai kitüntetésben részesültek

Az aktívan töl-
tött munkás 
évek után a 
n y u g d í j a s o k-
nak több idejük 
jut az unokák-
ra, pihenésre, a 
családdal vagy 
a barátokkal 
való kikapcsoló-

dásra. Az idősek 
szívesen látogatják a nyugdíjasoknak 
fenntartott nappali központo-
kat is. Egy ilyen központ Galánta 
Nemesnebojsza városrészében is 
található. Elnöke, Mária Gerši-
cová a központ idei eseményeiről 
számolt be nekünk. A nemesne-
bojszai nappali központ 2013-ban 
alakult, és az ezt követő évben 
kezdte meg tevékenységét.
„2017-ig Nemesnebojszai Nappali 
Központ voltunk, 2017 decembere 
óta az intézmény a Michal Dočo-
lomanský Nemesnebojszai Nap-
pali Központ nevet viseli, jelenleg 
29 tagja van” – mondta Mária 
Geršicová elnökasszony, aki korábban 
a Galántai Városi Nemzeti Bizottság-
nál volt szakalkalmazott, később pedig 
a szervezési és belügyi szakosztály ve-
zetőjeként dolgozott.„Miután Nemes-
nebojszára költöztem, a gányi községi 
hivatalban kaptam munkát, innen vo-
nultam nyugdíjba. Szabadidőmben fő-
ként a családomnak szentelem magam, 
szeretek utazni és kulturális előadá-
sokra járni. Tagja vagyok a Szlovákiai 
Nyugdíjasok Járási Egyesülete (JDS) 
elnökségének is. A klubban végzett 
munkám szervezői jellegű” – mondta 
Mária Geršicová. A nappali központ 
tagjai az év folyamán különböző ren-
dezvényeket szerveznek, tevékenységük 

főként kézműves foglalkozásokból áll, 
amelyek szorosan kapcsolódnak a rég-
óta tartó jótékonysági munkájukhoz. 
„Együttműködünk a kenyai JUA Polgá-
ri Társulással, amely a pozsonyi Szent 
Erzsébet Egészségügyi és Szociális 
Munka Főiskola hatáskörébe tartozik. 
Anyagi támogatást nyújtunk 170 ár-
vának, akik nehéz körülmények között 
élnek az utcán, alultáplált és súlyosan 
fogyatékos gyermekeknek. Ruhákat, 
takarókat kötünk és horgolunk nekik, 

az újszülötteket paplanokkal látjuk el” 
– részletezte az elnökasszony. A nappali 
központban zajló tevékenységek palet-
tája Mária Gašparovičovának köszön-
hetően is bővült, aki az érdeklődőknek 
megtanította, hogyan kell rattanból ko-
sarakat, harangokat és más termékeket 
fonni. Ľudmila Šüttöová asszony pedig 
dekorációk készítésére tanította a klub-
tagokat. A nappali központ leginkább 
a Šverma utcai központtal működik 
együtt, de szeretnék más klubokkal is 
szorosabbra fűzni kapcsolataikat.
„Részt veszünk a Szlovákiai Nyugdíja-
sok Egyesülete rendezvényein is. Meg-
rendeztük az Összekötjük a kultúrát 
(Spájame kultúru) járási kézműves ki-
állítást és egy kiállítást az Idősek Tisz-

teletének Hónapja alkalmából. Michal 
Dočolomanský halálának 15. évfordu-
lója alkalmából osztálytársaival és ba-
rátaival együtt tisztelegtünk a színész 
emléke előtt” – mondta Mária Geršico-
vá. Rendszeresen szerveznek brigádo-
kat, ellátogattak a hagyományos párká-
nyi és az ausztriai karácsonyi vásárra is.
Az ünnepek közeledtével Iveta Aghova 
asszony vezetésével gyönyörű karácso-
nyi díszeket készítettek. Az év vége előtt 
még tartanak egy fenyőünnepet, az ün-

nepek között pedig meglátogatják 
őket a kenyai polgári társulás kép-
viselői, akiknek ezalkalomból át-
adják a dolgokat, amiket készítet-
tek. A tagok a szilvesztert is együtt 
ünneplik majd a nappali központ-
ban. Jövőre folytatni szeretnék te-
vékenységeiket, amihez minden-
kinek jó egészséget kívánnak.
„A klub nevében szeretnék köszö-
netet mondani Galánta városve-
zetőségének és munkatársainak, 
Mgr. Adriana Molnáriovának és 
Mgr. Veronika Bottkovának a ki-

váló együttműködésért. Szeretném 
megköszönni a város polgármesteré-
nek is, hogy a város személyiségeinek 
kitüntetése alkalmával köszönőlevelet 
adott át munkánkért. Egyúttal köszön-
jük Galánta városának, hogy nappali 
központunkat jelölte a Nagyszombat 
Megye Önkéntes Központ a Szív a te-
nyéren (Srdce na dlani) díjára” – mond-
ta Mária Geršicová. Az ünnepélyes 
díjátadóra 2023. november 30-án került 
sor Nagyszombatban. A 35 jelölt közül 
a Milan Dočolomanský Nemesneboj-
szai Nappali Központ került a győztes 
hét közé, önkéntes segítségnyújtás kül-
földön kategóriában kapott díjat. Gra-
tulálunk!
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Ünnepvárás gazdag programkínálattal
Az év vége a 
számvetés, 
az elmúlt 
időszakra 

való 
visszatekintés 

jegyében 
telik. 

Mielőtt még 
koccintanánk 

a 2024-es 
évre, vegyük 
sorra azokat 

az év végi rendezvényeket, amelyeket 
a galántai Városi Művelődési 

Központ (MsKS) más szervezetek 
közreműködésével rendezett. 

A programokat a művelődési központ 
igazgatója, Ing. Anna Kivarothová 

(foto) mutatta be nekünk. 
Novemberben korábban sötétedik 

és az ősz már javában tart. Ilyenkor 
gyakrabban tesszük hangulatossá 

otthonunkat és udvarunkat 
gyertyákkal vagy 

lámpásokkal. 2023. 
november 11-én Galánta 
utcáit is pislákoló fények 
töltötték be. A lampionos 

felvonulás a Városi 
Művelődési Központ 

munkatársai és a Templars 
Slovakia Polgári Társulás 

közreműködésével valósult 
meg, amelyhez helyi 

szervezetek is csatlakoztak, 
mint a Bytsprav, spol. s.r.o. 
és a Galántai Közterület-

fenntartó Vállalat az állami 
és városi rendőrséggel 
együttműködve. „A 

neogótikus kastély udvarán 
találkoztunk, és együtt 

sétáltunk el a térre, ahol a 
résztvevőket repülő színház 
várta, egy mesés előadás drónokkal” 
– mondta Ing. Anna Kivarothová. A 

gyerekek saját lámpásokat hoztak, 
de a helyszínen is lehetett venni 

jelképes áron, és együtt felejthetetlen 
hangulatot varázsoltak a galántai 

éjszakában. „A rendezvényen mintegy 
2000 látogató vett részt, tehát nagy 

volt az érdeklődés és csodálatos volt 
a hangulat“ – írta le az eseményt az 

igazgatónő. 
A Vlna rádió oldies-partiját Katalin 

napján, 2023. november 25-én 
rendezték meg a galántai Városi 

Művelődési Központban. A műsor 
házigazdája Milan Švikruha volt, a jól 

ismert retróslágereket pedig DJ Peter 
Hurajt szolgáltatta.

A karácsonyi hangulat 
megteremtéséről az adventigyertya-
gyújtás gondoskodik a művelődési 

központ és a Templars Slovakia 
Polgári Társulás szervezésében. 
„A rendezvényt körülbelül négy 
évvel ezelőtt a Templars Slovakia 

Polgári Társulás kezdeményezte, és 
inkább meghitt hangulatú volt. A 

gyertyagyújtás idén kicsit más lesz, 
a szökőkutat alakítottuk hatalmas 

adventi koszorúvá. Minden vasárnap 
egy-egy galántai személyiség gyújtja 
majd meg az egyik adventi gyertyát“ 

– mondta a művelődési központ 
igazgatója. Az elsőt 2023. 12. 3-án 
Galánta polgármestere, Mgr. Peter 
Kolek gyújtotta meg, ezt követően 

Zuzana Szpevár és a Pop Aréna 
énekesei léptek fel. A második adventi 
gyertyát a Janko Matúška Gimnázium 
igazgatója, PaedDr. Peter Černý fogja 

meggyújtani és a Cantate deo kórust 
hallhatjuk majd. Advent harmadik 

vasárnapján a gyertyát Ing. Katarína 
Péterváriová gyújtja meg, fellép a 

Kodály Zoltán Vegyeskar. December 
23-án, szombaton Jozef Kepperté és a 
Dudváh folklórcsoporté a főszerep.

„A város művészei előadnak néhány 
dalt, és kellemes ünnepi hangulatot 

varázsolnak a térre. A negyedik 
adventet a Karácsonyi vásár a JOJ 

TV-vel rendezvény keretében tartjuk 
meg. A program 16:00-tó kezdődik“ 
– pontosított Ing. Anna Kivarothová. 
A Karácsonyi vásár a JOJ TV-vel első 

alkalommal kerül megrendezésre 

városunkban. A klasszikus karácsonyi 
vásár befejeztével (2023. december 

18-20.) 2023. december 21-én nyílik 
meg és december 23-ig látogatható. 

A Béke tér karácsonyi várossá alakul 
standokkal és frissítőkkel. A galántai 
iskolások fenyőfát díszítenek majd. 

„Ezekre a karácsonyfákra SMS-
ben lehet szavazni. A győztes iskola 

nyereménye egy stúdiólátogatás a JOJ 
TV-nél. Lesznek kreatív műhelyek 

is, ahol a gyerekek karácsonyi 
dekorációkat készíthetnek“ – mondta 

Ing. Anna Kivarothová.
A helyszínt a JOJ TV híradójában 
és a JOJ TV-hez tartozó további 
csatornákon több alkalommal is 
kapcsolják majd élőben. „A Béke 

téren nagyképernyőn követhetjük a 
JOJ TV műsorait. A JOJ 24 élő adása 
és a Kockáztass (Riskuj!) valamint 
a Kockáztass gyerekeknek (élőben) 

műsor is a program része lesz” – 
tette hozzá a VMK igazgatója. A 

rendezvényről nem hiányozhat Hugo 
Sníček sem, a galántai óvodások 
és alapiskolások is fellépnek. Aki 

szeretne maradandó emléket 
hazavinni a vásárról, az erre az 

alkalomra kialakított fotófülkében 
karácsonyi szánokon fényképezkedhet. 

Városunkban nem lesz hiány ünnepi 
hangulatban. Ezúton is szeretnénk 
köszönetet mondani a rendezvény 

támogatóinak: PETRO CARS, s.r.o., 
HYDRATECH, s.r.o., Healthy Food 
Supplements, s.r.o., BEKOR, s.r.o., 
AVA-stav, s.r.o., Autoprofit, s.r.o., 

Grand Gastro, s. r. o.
- R -
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Sofia Barháčová sikeres 
teniszező a galántai 

teniszklub tagja, 
edzője Jozef Škoda

 Kicsi korában kezdett el sportolni, ma már Szlovákiát kép-
viseli a teniszversenyeken. Kiemelkedő eredményeket ér el 
nemcsak a hazai, hanem a külföldi mérkőzéseken is. Sofia Bar-
háčová Tósnyárasdról származik és a Galántai SzNF-lakóte-
lepi Alapiskola kilencedikes tanulója. Az idősebb lányok kor-
csoportjában ő Szlovákia második legjobb játékosa, az U14-es 
nemzetközi ranglistán a 33., a monte-carlói U16-os ranglistán 
a 15. helyen áll. „Jelenleg a galántai teniszklubban készülök a 
mérkőzéseimre tréneremmel, Jozef Škodával. Mivel táncisko-
lába is jártam, választanom kellett, hogy táncolni vagy teni-
szezni szeretnék-e. A teniszt választottam, és jól döntöttem“ 
– mondta a sikeres sportolónő. Sofia naptára idén tele volt 
versenyekkel. A sikeres ifjú hölgy Szlovákiában, Ausztriában, 
Magyarországon, Franciaországban, Bosznia-Hercegoviná-
ban, Angliában, Horvátországban és Törökországban is meg-
mérettette magát, és kiváló helyezésekkel tért haza. A lányok 
U14-es egyéni kategóriájában többször is az első helyen vég-
zett, párosban pedig bronzérmes lett. Az U16-os kategóriában 
több aranyérmet és két ezüstöt is hazahozott. Sofia Barháčová 
tehát idén remekül teljesített. A teniszre édesapja inspirálta, 
aki egykor szintén sportolt.

• Egy sikeres sportolónak a szabadideje nagy részét fel kell 
áldoznia az edzések és versenyek miatt. Ez még nehezebb, 
ha valaki emellett még tanulni is. Hogyan tudja Sofia össze-
egyeztetni a tanulást az edzéssel és a versenyekkel?
„Nem könnyű összehangolni az iskolát a sporttal, az idei év-
folyam kimondottan nehéz, ugyanis végzős vagyok az alapis-
kolán. Az igazgatónővel és az igazgatóhelyettessel egy egyéni 
tanulási tervben állapodtunk meg. Támogatásuknak köszön-
hetően így valamivel könnyeb dolgom van“ – vallja be a fiatal 
teniszező.

• Sofia már számos díjat tudhat a magáénak. Mi a legna-
gyobb siker, amit idáig elértél, melyik eredményedre vagy 
a legbüszkébb?
„Az angliai Roehampton – Wimbledonon páros mérkőzésben 
elért 1. helyezésemre. Óriás élmény volt számomra, hogy ott 
lehettem, először játszottam füves pályán. A mérkőzésen lab-
daszedők és döntőbírók is voltak, úgy éreztem magam, mint 
egy nagy bajnokságon“ – emlékszik vissza örömmel az ügyes 
hölgy.

• Egy sikeres teniszező hétköznapjai tehát eléggé zsúfoltak. 
A sporton kívül mivel töltöd a szabadidődet?
„Ha van egy kis időm, a húgommal pingpongozom és mini-
teniszezek az udvarunkon. Nyáron medencézünk, úszunk és 
vízilabdázunk“ – mondja Sofia.

• Mit ad a tenisz Sofiának? Annak ellenére, hogy rengeteg 
megkötéssel és áldozattal jár, vajon még ennyi év után is 
tudja élvezni a játékot?
„A tenisznek hála kitartóbb, erősebb és céltudatosabb va-
gyok. Utazhatok, új embereket ismerhetek meg, új barátokat 
szerezhetek, igaz, sok megszorítással és áldozattal is jár. Ha 
családi kirándulásra vagy összejövetelre készülünk, akkor azt 
a teniszmeccseimhez, edzésekhez, versenyekhez kell igazíta-
nunk“ – mondta a fiatal teniszező.

• Köztudott, hogy a tenisz drága sport. Milyen forrásokból 
van lehetőséged finanszírozni a felkészülést és a versenye-
ket?
„Ez valóban igaz, a sportág, amit választottam, az egyik leg-
drágább. Azt, hogy edzhetek, és részt vehetek külföldi verse-
nyeken, a nagyszüleimnek, szüleimnek, a szponzoroknak, a 
SOFI TENNIS szövetségnek és azoknak az embereknek kö-
szönhetem, akik adójuk 2%-ával engem támogattak“ – mond-
ta Sofia, aki azokról sem feledkezett meg, akik a sikerhez 
vezető úton segítik őt: „Hatalmas köszönet az edzőimnek, J. 
Škodának, R. Feketének, A. Czako masszőrnek, G. Bergen-
diová fizioterapeutának, M. Ščepek erőnléti edzőnek és nagy-
mamámnak, Evának, végtelen türelméért, és hogy elkísért a 
külföldi versenyekre.“
A fiatal teniszező tervei között szerepel az alapiskola sikeres 
befejezése, majd a középiskola elvégzése. Továbbra is szeretne 
edzeni, és a legjobbak közé kerülni. „Szeretnék feljebb lépni 
az európai ranglistán, Dubaiba utazni az ITF-tornára, ami tu-
lajdonképpen egy tenisztorna 18 éven aluliaknak“ – mondta 
Sofia Barháčová. Szeretne junior Grand Slam-tornákon részt 
venni, és ott jó eredményeket elérni. „A női Grand Slam-tor-
nákon – WTA, US OPEN, AUSTRALIAN OPEN, WIMBLE-
DON – szeretném a lehető legjobb eredményeket elérni, és be-
kerülni a világranglista 5 legjobb versenyzője közé“ – mondta 
Sofia Barháčová. Drukkolunk, hogy személyes és sportbéli 
törekvései az elképzelései szerint valósuljanak meg.

  - R -
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A Boxing Club Galanta összegezte a 2023-as évet

2023. október 14-én Bártfán (Bardjeov) 
került megrendezésre a Szlovák Kick-
box-szövetség (SZKB) nyílt bajnok-
ságának 4. fordulója. Lorena Vincze 
kick-boxban Light contact és Kick light 
(TATAMI) szakágban indult női kate-
góriában, 46 kg-ig terjedő súlycsoport-
ban, Viktória Laurová a Light contact, 
Kick light (TATAMI) szakágban, női 
kategóriában, 65 kg-ig terjedő súlycso-
portban és Roman Nyiregyházki szin-
tén Low kickben (RING) férfi  kategóri-
ában, 91 kg-ig terjedő súlycsoportban.
Vincze Lorena 46 kg-ig terjedő súly-
csoportban Light contactban II. helye-
zést ért el, míg Kick lightban 46 kg-ig 
terjedő súlycsoportban debütálóként 
mindenki meglepetésére I. helyezést 
szerzett. Viktória Laurová Light con-
tactban és Kick lightban, 65 kg-ig ter-
jedő súlycsoportban is II. helyezést ért 

el, Roman Nyiregyházki pedig Low 
kickben 91 kg-ig terjedő kategóriában 
I. helyezést szerzett. A klub ökölvívói 
sem maradtak el a sikerekben. 2023. 
október 14-én a Szlovák Ökölvívó-szö-
vetség 12. Tornáján Vágbesztercén (Po-
važská Bystrica) részt vett Denis Pilo a 
fi atalabb diákok kategóriájában 30 kg-
ig terjedő súlycsoportban, Jakub Hor-
váth az idősebb tanulók kategóriájá-
ban 70 kg-ig terjedő súlycsoportban és 
Daniel Mudroch felnőtt kategóriában 
75 kg-ig terjedő súlycsoportban, aki 
kiütéses győzelmet aratott. A Boxing 
Club Galanta ökölvívói 2023. december 
1-jén és 2-án részt vettek a női és férfi  
Ifj úsági Országos Bajnokságon, amelyet 
Galántán rendeztek. Viktória Laurová, 
akinek a fő sportága a kick-box, kelle-
mes meglepetést szerzett, amikor a női 
66 kg-ig terjedő súlykategóriában a 

3. helyen végzett ökölvívásban. A férfi -
ak 91 kg-ig terjedő súlykategóriájában 
induló Roman Nyiregyházkinak nem 
sikerült dobogós helyezést elérnie. Sze-
rencsésebb volt Ryan Román, aki a 75 
kg-ig terjedő súlycsoportban a 3. he-
lyezett lett. Ezek az eredmények csak 
megerősítik, hogy valóban kifi zetődő a 
fi atalokkal dolgozni. Szilárdan hiszem, 
hogy a következő évben az eddig elért 
eredményekre építünk, és sikeresen 
képviseljük Galánta városát. A 2023-
ban elért eredményekért szeretnék 
köszönetet mondani az ökölvívóknak 
és kick-boxolóknak, akik képviseltek 
minket, az edzőknek és végül a Boxing 
Club Galanta vezetőségének, akik kivá-
ló feltételeket teremtettek számunkra.

Fotó: BCG Marek Adamkovič 
 BCG bizottsági tag

Vincze Lorena (balra), Viktória Laurová 
(jobbra), Roman Nyiregyházki (középen) Viktória Laurová (jobbra)

Ryan Román
 edzőjével, Miroslav Rusnákkal
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  KKIINNOO  DDKK  GGAALLAANNTTAA
--JJAANNUUÁÁRR  --

 3.  19:00  PERINBABA
 4.  19:00  FERRARI
 5.  16:30  VTÁCI SŤAHOVÁCI
 5.  19:00   FERRARI
  5.  21:30  NOČNÉ KÚPANIE
 6.  16:30   KACSALÁBON
 6.  19:00  LIETA V TOM

 MŰANYAG ÉGBOLT 6.  21:30 
 7.  16:30  VTÁCI SŤAHOVÁCI

FERRARI 7.  19:00  
 10. 19:00 SEDLIACI

11. 19:00  PÁN BLAKE K VAŠIM SLUŽBÁM!
12. 16:30  MÁŠA A MEDVEĎ 2 – DVOJITÁ ZÁBAVA
12. 19:00   JEDEME NA TEAMBUILDING

 ÉJSZAKAI MERÜLÉS12. 21:30  
13. 16:30   MASHA ÉS A MEDVE 2 - DUPLA MÓKA
13. 19:00  ASPOŇ JEDEN GÓL

 13. 21:30 FERRARI
14. 16:30 MÁŠA A MEDVEĎ 2 – DVOJITÁ ZÁBAVA  

A GYŐZTES GÓL14. 19:00  

- Film so slovenským dabingom alebo slovenskými titulkami
- Film s maďarským dabingom. (Szinkronizált film)  

17. 19:00  ZÁSAH ŠŤASTÍM
18. 19:00  UMELOHMOTNÉ NEBO
19. 16:30  PRIANIE
19. 19:00  AQUAMAN A STRATENÉ KRÁĽOVSTVO
19. 21:30  FERRARI
21. 20:00  AQUAMAN ÉS AZ ELVESZETT KIRÁLYSÁG
24. 19:00  CELÝ ŽIVOT
25. 19:00  KARLOS
26. 16:30  NEROZLUČNÁ DVOJKA 
26. 19:00  KARLOS

 26. 21:30  NOČNÉ KÚPANIE
16:30  NEROZLUČNÁ DVOJKA28. 

28. 19:00  KARLOS
31. 19:00  ARISTOKRAKTA VO VARE

Predaj a predpredaj vstupeniek je zabezpečený v pokladni kina 
vždy 1 hod. pred premietaním,na celý mesiac vopred. 
Žiakom, študentom, dôchodcom a držiteľom preukazov ZŤP a ZŤP-S
poskytujeme zľavy. Vstupenky si môžete zakúpiť online 
na našej web stránke www.kino-galanta.sk

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ!

Po Ut St Št Pi So Ne

1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

22 23 24 25 26 27 28

29 30 31     

       

Po Ut St Št Pi So Ne

   1 2 3 4

5 6 7 8 9 10 11

12 13 14 15 16 17 18

19 20 21 22 23 24 25

26 27 28 29    

       

Po Ut St Št Pi So Ne

    1 2 3

4 5 6 7 8 9 10

11 12 13 14 15 16 17

18 19 20 21 22 23 24

25 26 27 28 29 30 31

       

Po Ut St Št Pi So Ne

  1 2 3 4 5

6 7 8 9 10 11 12

13 14 15 16 17 18 19

20 21 22 23 24 25 26

27 28 29 30 31   

       

Po Ut St Št Pi So Ne

     1 2

3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16

17 18 19 20 21 22 23

24 25 26 27 28 29 30

       

Po Ut St Št Pi So Ne

1 2 3 4 5 6 7

8 9 10 11 12 13 14

15 16 17 18 19 20 21

22 23 24 25 26 27 28

29 30 31     

       

Po Ut St Št Pi So Ne

1 2 3 4 5 6 7
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Harmonogram zberu vyseparovaných zložiek komunálneho odpadu na rok 2024 pre občanov
mesta Galanta - vrecový systém

Prevádzková doba 
zberného dvora 

v Galante:

Utorok, štvrtok, piatok - od 13.00 - 18.00

hod.

Streda - od 10.00 - 18.00 hod.

Sobota - od 8.00-13.00 hod. 

(v mesiacoch január, február, marec,

 november, december)

Sobota -  od 8.00-16.00 hod.

(v mesiacoch apríl - október)

JANUÁR FEBRUÁR MAREC

APRÍL MÁJ JÚN

JÚL AUGUST SEPTEMBER

OKTÓBER NOVEMBER DECEMBER

- 15 -  Galántai újság



  KKIINNOO  DDKK  GGAALLAANNTTAA
--JJAANNUUÁÁRR  --

 3.  19:00  PERINBABA
 4.  19:00  FERRARI
 5.  16:30  VTÁCI SŤAHOVÁCI
 5.  19:00   FERRARI
  5.  21:30  NOČNÉ KÚPANIE
 6.  16:30   KACSALÁBON
 6.  19:00  LIETA V TOM

 MŰANYAG ÉGBOLT 6.  21:30 
 7.  16:30  VTÁCI SŤAHOVÁCI

FERRARI 7.  19:00  
 10. 19:00 SEDLIACI

11. 19:00  PÁN BLAKE K VAŠIM SLUŽBÁM!
12. 16:30  MÁŠA A MEDVEĎ 2 – DVOJITÁ ZÁBAVA
12. 19:00   JEDEME NA TEAMBUILDING

 ÉJSZAKAI MERÜLÉS12. 21:30  
13. 16:30   MASHA ÉS A MEDVE 2 - DUPLA MÓKA
13. 19:00  ASPOŇ JEDEN GÓL

 13. 21:30 FERRARI
14. 16:30 MÁŠA A MEDVEĎ 2 – DVOJITÁ ZÁBAVA  

A GYŐZTES GÓL14. 19:00  

- Film so slovenským dabingom alebo slovenskými titulkami
- Film s maďarským dabingom. (Szinkronizált film)  

17. 19:00  ZÁSAH ŠŤASTÍM
18. 19:00  UMELOHMOTNÉ NEBO
19. 16:30  PRIANIE
19. 19:00  AQUAMAN A STRATENÉ KRÁĽOVSTVO
19. 21:30  FERRARI
21. 20:00  AQUAMAN ÉS AZ ELVESZETT KIRÁLYSÁG
24. 19:00  CELÝ ŽIVOT
25. 19:00  KARLOS
26. 16:30  NEROZLUČNÁ DVOJKA 
26. 19:00  KARLOS

 26. 21:30  NOČNÉ KÚPANIE
16:30  NEROZLUČNÁ DVOJKA28. 

28. 19:00  KARLOS
31. 19:00  ARISTOKRAKTA VO VARE

Predaj a predpredaj vstupeniek je zabezpečený v pokladni kina 
vždy 1 hod. pred premietaním,na celý mesiac vopred. 
Žiakom, študentom, dôchodcom a držiteľom preukazov ZŤP a ZŤP-S
poskytujeme zľavy. Vstupenky si môžete zakúpiť online 
na našej web stránke www.kino-galanta.sk

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ!
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